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הסקר המלא: מי נפלט מהעשירייה הראשונה ומי התרסק למשבצת לא ריאלית?
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QUESTION 01 | PICTURE CHOICE

בחרו את עשרת המועמדים שלכם לעשירייה הראשונה בליכוד
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ANSWER CHOICES RESPONSES RESPONSE PERCENTAGE

ישראל כץ 2422 48.38 %

משה סעדה 1809 36.14 %

יריב לוין 1717 34.30 %

אמיר אוחנה 1363 27.23 %

עמיחי שיקלי 1361 27.19 %

מאי גולן 1324 26.45 %

טלי גוטליב 1293 25.83 %

דוד אמסלם 1248 24.93 %

שלמה קרעי 1170 23.37 %

אלי כהן 1120 22.37 %

דן אילוז 1085 21.67 %

 5,000 ליכודניקים בחרו - זאת העשירייה הראשונה של הליכוד
 בסקר לראשות הליכוד ישראל כ"ץ עוקף בפער את מתחריו, את המקום השני גורף שר המשפטים

News סקר מלוכדים 

 טורף את הקלפים



 | לפניות למערכת:
050.8766.135  

 | עורך ראשי:
 נועם רובין

 | גרפיקה, עיצוב ועימוד:
      טופ - שרה זכריהו

 | עריכה לשונית
 שירה חזן

טלי גוטליב הוכיחה עד כמה 
מפלגת הליכוד היא דמוקרטיה 
תוססת אבל שכחה שאחרי הכל 
יש קווים אדומים שלא חוצים 

לא שהיינו זקוקים להוכחות, אבל 
אירועי השבוע האחרון הוכיחו בפעם 
המי יודע כמה עד כמה מפלגת הליכוד 
היא דמוקרטיה תוססת וחופשית, וודאי 
לעומת יתר המפלגות בדגש על אלו 
המרכיבות את ליבת האופוזיציה, בה 
ניתנת הזכות להבעה עצמית לכל 
חבר וחברה, גם אם הדברים אינם 
 נעימים לאוזני ההנהגה והבכירים.

הפעם  ההוכחה  את  שסיפקה  מי 
הייתה ח"כ טלי גוטליב שהתעקשה 
על זכותה להשאיר את מועמדותה 
כנציגת הקואליציה לוועדה לבחירת 
שופטים תוך כדי שהיא מותחת ביקורת 
חריפה בראיונות לכלי התקשורת על 
התנהלות בכירי המפלגה ובראשם יו"ר 
 הליכוד, ראש הממשלה בנימין נתניהו. 

אך מה שטלי גוטליב שכחה הוא, שגם 
במסגרת החופש והחירות יש מסגרת 
וקווים אדומים שלא חוצים. הליכוד 
היא משפחה וככזו יש ערך רב למשחק 
קבוצתי ולהתנהלות שאינה פוגמת 
באינטרס המשותף של הקבוצה יחד 
 ולצד חילוקי הדעות והעמדות השונות.

חציית הקו של טלי חמורה ואכן עוררה 
זעם רב בשטח הליכודי, שלצד האהדה 
שאת חלקה ניתן גם לראות בתוצאות 
הסקר המתפרסמות במגזין זה, חשו 
רבים כי היא עברה את גבול הטעם 
הטוב בהתבטאויות הלוחמניות ובעיקר 
בסירוב העיקש שהוביל למפלה הצורבת 
 של הקואליציה בבחירות החשאיות.

הינן  עליה  שהוטלו  הסנקציות 
מוצדקות לחלוטין וטוב עשו רבים 
מנבחרי הליכוד שגיבו בפומבי את 
החלטת יו"ר הקואליציה ח"כ אופיר 
כץ שהודיע על כך ולא שעו למתקפות 
והאיומים מצידה של טלי שעדיין לא 
וכללי  הגזרה  גבולות  הפנימה את 
המשחק הפוליטי, בדגש על החשיבות 
הקריטית במשחק קבוצתי והתיישרות 
ברגעי הכרעה.  עם עמדת המנהיג 

מי שמהווים דוגמא הפוכה הם חברי 
הכנסת יולי אדלשטיין ודוד ביטן שאכן 
מביעים ביקורת רבה ולא אחת פועלים 
העמדה  עם  באופן שאינו מתכתב 
הרווחת של הליכוד, אך ברגעי האמת 
ובשעת ההכרעה מתייצבים תמיד לצד 
הסיעה ופועלים לאור החלטותיה גם 
זו מנוגדת לעמדתם  במקרים בהם 
האישית, כי המשחק הקבוצתי הוא 
המסגרת הבסיסית של ההצלחה בשדה 
הפוליטי ומוטב לטלי גוטליב להפנים 

שלכם, העורךזאת ויפה שעה אחת קודם.

דבר העורך
גם לחירות יש מסגרת



ראש הממשלה אנחנו מאחוריך

64 מנדטים
 דורשים רפורמה
 משפטית עכשיו!
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הנתון הבולט ביותר שהפתיע גם אותנו: שר האנרגיה 
ישראל כץ מוביל גם בשאלת הובלת הליכוד ביום שאחרי 
וגם במיקום ברשימת הליכוד  שר הביטחון יואב גלנט 
מפתיע עם מיקום גבוה לעומת שר המשפטים יריב לוין 

  שמפתיע עם נתונים נמוכים ממה שניתן היה לחשוב
כל הפרטים והפרשנויות על הסקר שמסעיר את הליכוד 

ומשנה את תמונת המצב המוכרת עד היום

התוצאות הדרמטיות: סקר 
"מלוכדים ניוז" טורף את 

הקלפים בשטח הליכודי
הנתון הבולט ביותר שהפתיע 
גם אותנו: שר האנרגיה ישראל כץ 
מוביל גם בשאלת הובלת הליכוד 
ביום שאחרי וגם במיקום ברשימת 
הליכוד • שר הביטחון יואב גלנט 
מפתיע עם מיקום גבוה לעומת שר 
המשפטים יריב לוין שמפתיע עם 
נתונים נמוכים ממה שניתן היה 
לחשוב • כל הפרטים והפרשנויות 
על הסקר שמסעיר את הליכוד 
ומשנה את תמונת המצב המוכרת 
עד היום את התוצאות האלו קשה 
היה לנחש מראש: סקר 'מלוכדים 

ניוז' שהסעיר השבוע את השטח 
פעילים  אלפי  ועורר  הליכודי 
שנכנסו למוד פעולה אינטנסיבי 
עבור המועדפים עליהם, מצליח 
להפתיע עם תוצאות דרמטיות ולא 
שגרתיות בשאלות הרות הגורל 
שיעמדו בפני אנשי הליכוד בעתיד 
הקרוב: מי יירש את נתניהו ומי יהיו 

בעשירייה הפותחת.
רגע לפני שנצלול לתוצאות 
ולהסברים מסביב נסביר קצת על 
הסקר עצמו שפורסם בקרב מעל 
ל-30,000 פעילי ליכוד חופשיים 
שמחוברים לקבוצות העדכונים של 
"מלוכדים", שכבר הפכו לנכס צאן 
ברזל בקרב כל אדם שהליכוד בפרט 

והפוליטיקה בכלל קרובים לליבו 
ואלפים רבים השתתפו בהצבעה 

בפועל וסימנו את העדפותיהם.
הסקר הוא ראשוני מסוגו ומקיף 
את כל המועמדים והאפשרויות 
הפוטנציאליות שעומדות בפני 
בוחרי הליכוד. מאמץ רב הושקע 
על ידי המערכת לשמור על רמת 
אמינות גבוהה ובין היתר נחסמה 
האפשרות להצביע יותר מפעם אחת 

עבור כל אדם.
הסקר  נערך  בה  התקופה 
נחשבת לעידן חסר תקדים במפלגת 
השלטון. מחד, מאחורינו ניצחון 
אדיר בבחירות עם קואליציה של 
64 מנדטים, מנגד חוסר היכולת 
לשלוט ולהוביל סדר יום עומד 
שרבים  המפלגה  של  בעוכריה 
מבוחריה  מכך  ויותר  מנבחריה 
אינם שבעי רצון בלשון המעטה 
הן  הנוכחי,  ההתנהלות  מאופן 
בתוך הליכוד והן מול השותפות 

הקואליציוניות.
נקודות הקיצון עם ההצלחה 

התוצאות הדרמטיות:
 סקר "מלוכדים ניוז" טורף    את הקלפים בשטח הליכודי
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התוצאות הדרמטיות:

מחד והדשדוש מאידך מובילות 
לשיח שונה בתוך המפלגה כאשר 
לא אחת אירעו לאחרונה מקרים 
בהם נרשמו התכתשויות וחילוקי 
דעות על דרכי הפעולה הנכונים 
כשיש  עצמה.  המפלגה  בתוך 
ויש  ורוגע  בהבנות  המצדדים 
המצדדים בלוחמה והתעקשות. 
לשיא הגיעו הדברים בפרשיית 
לנציגי  החשאיות  הבחירות 
הכנסת בוועדה לבחירת שופטים 
והתנהלותה החריגה של ח"כ טלי 
גוטליב. ברקע האירועים הללו 
נערך המשאל המקיף והמקצועי 
שתוצאותיו המפתיעות יובאו להלן.

היורשים

הראשונה   בשאלה  נפתח 
שעסקה במועמד שיזכה לתמיכת 
פעילי הליכוד ביום שאחרי ראש 
הממשלה בנימין נתניהו. הזוכה 
במקום הראשון הוא שר האנרגיה 
ישראל כץ עם 43.27% מהקולות, 
נתון מדהים שהפתיע גם אותנו. 

מצבו הפוליטי של כץ לא היה 
נראה בתקופה 
ה  נ ו ר ח א ה
ו  ב ט י מ ב
ם  ו ק מ ה ו
הידרדר  אליו 
ז  י ר מ י י ר פ ב
הוכיח על כך, 
כנראה  אך 
ו  ת ד ו ב ע
ה  ט ק ש ה
והאינטנסיבית 
ד  ר ש מ ב
האנרגיה לצד 
ו  י ת ו ע פ ו ה
התקשורתיות 
בתקופת מבצע 
וחץ"  "מגן 
כחבר הקבינט 
היחיד ותמיכתו 
ת  ק ה ב ו מ ה
ש  א ר ב
ה  ל ש מ מ ה
הביאו לעלייה 

המשמעותית בכוחו עד כדי בחירתו 

 סקר "מלוכדים ניוז" טורף    את הקלפים בשטח הליכודי
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QUESTION 01 | PICTURE CHOICE

?מי המועמד שלך לראשות הליכוד ביום שאחרי רה"מ נתניהו
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ANSWER CHOICES RESPONSES RESPONSE PERCENTAGE

ישראל כץ 1317 43.27 %

יריב לוין 595 19.55 %

אלי כהן 238 7.82 %

ניר ברקת 226 7.42 %

דני דנון 202 6.64 %

יואב גלנט 124 4.07 %

אמיר אוחנה 111 3.65 %

רון דרמר 74 2.43 %

מירי רגב 60 1.97 %

גלעד ארדן 59 1.94 %

אבי דיכטר 38 1.25 %
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במקום הראשון כמועמד להחליף 
את נתניהו.

שר  הגיע  השני  למקום 
המשפטים יריב לוין עם 19.55% 
מהקולות. הנתון הזה מפתיע - 
רק מהצד השני. הסבירות הייתה 
שלוין שזוכה לפופולריות רבה 
בשטח הליכודי אודות לרפורמה  
המשפטית שהוא מוביל בעקשנות 
יקטוף את המקום הראשון בקלות. 
לעומת  השני,  למקום  הירידה 
נבחר  בה  בפריימריז  התוצאה 
למקום הראשון, מלמדת שהקולות 
שנשמעו נגד לוין והטענות על 

הנזק הכבד שגרם לליכוד בדרך בה 
בחר להוביל את הרפורמה חדרו 
גם לשורות המפלגה ויש רבים 
שמעדיפים לראות את כוחו של 

לוין מופחת.
אחרי כץ ולוין שזכו במרבית 
הקולות מגיעים שר החוץ אלי כהן 
עם 7.82% מהקולות, שר הכלכלה 
ניר ברקת שנתפס כאחד הטוענים 
המשמעותיים לכתר עם 7.42% 
מהקולות, ח"כ דני דנון, שהיה 
היחיד שהתמודד כבר בעבר מול 
נתניהו על ראשות הליכוד, עם 
6.64%, שר הביטחון יואב גלנט, 

שידע תמורות במצבו הפוליטי 
האחרונות  ההתרחשויות  בשל 
סביב מהלכיו מול קידום הרפורמה 
המשפטית, עם 4.07% מהקולות, 
יו"ר הכנסת אמיר אוחנה, שזינק 
לקדמת הרשימה בפריימריז, עם 
3.65% מהקולות, השר לעניינים 
ראש  של  ומקורבו  אסטרטגיים 
הממשלה, רון דרמר, עם 2.43% 
מהקולות, שרת התחבורה מירי 
רגב עם 1.97% מהקולות, השגריר 
 1.94% עם  ארדן  גלעד  באו"ם 
מהקולות ושר החקלאות אבי דיכטר 
חותם את עשרת המועמדים עם 
1.25% מהקולות, השר אלי כהן 
רשם שורת הישגים משמעותיים 
והיסטוריים בפרק זמן קצר. בין 
היתר הביא לפתיחת קו הטיסות 
מעל עומאן, שלוחה של שגרירות 
רוסיה בירושלים ועוד שורה ארוכה 

של פעילויות עם תוצאות. 

התנודות בשטח

מכאן נמשיך לשאלה השנייה, 
מי הם עשרת המועמדים המועדפים 
בעשירייה הראשונה של מפלגת 
השלטון. גם במקרה הזה רושם 
ניצחון מפתיע שר האנרגיה ישראל 
כץ שגרף לא פחות מ-48.38% 

מהקולות.
 36.14% עם  השני  במקום 
הטרי  הח"כ  מפתיע  מהקולות, 
וסגן ראש מח"ש לשעבר משה 
לאחר  לכנסת  שנבחר  סעדה, 
נתניהו  היו"ר  ידי  על  ששוריין 
והצליח לצבור אהדה רבה בקרב 
השטח הליכודי על רקע עמדותיו 
ופעולותיו מול מערכת המשפט 
בתור בוגר המערכת ומי שמכיר 
למקום  כשליה.  את  מבפנים 
השלישי וגם במקרה הזה אפשר 
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בחרו את עשרת המועמדים שלכם לעשירייה הראשונה בליכוד
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ANSWER CHOICES RESPONSES RESPONSE PERCENTAGE

ישראל כץ 2422 48.38 %

משה סעדה 1809 36.14 %

יריב לוין 1717 34.30 %

אמיר אוחנה 1363 27.23 %

עמיחי שיקלי 1361 27.19 %

מאי גולן 1324 26.45 %

טלי גוטליב 1293 25.83 %

דוד אמסלם 1248 24.93 %

שלמה קרעי 1170 23.37 %

אלי כהן 1120 22.37 %

דן אילוז 1085 21.67 %
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לומר המפתיע על רקע הציפיות 
המוקדמות, הגיע שר המשפטים 
יריב לוין עם 34.40% מהקולות. 
כמו בתשובה על שאלת המחליף 
שם הגיע למקום השני, גם כאן, 
ככל הנראה, אנחנו רואים השלכות 
של הביקורת על התנהלותו סביב 
הובלת הרפורמה המשפטית, אם 
כי לא ניתן להתעלם מכוחו הרב 
של לוין שגם מול הביקורת כובש 
את המקום השני בשאלת הראשות 
ואת המקום השלישי בעשירייה 

הראשונה. 
יו"ר  הגיע  הרביעי  למקום 
הכנסת אמיר אוחנה עם 27.23% 
מהקולות, אוחנה שהצליח לזנק 
במהירות לצמרת המפלגה מוכיח 
שהוא שומר על כוחו והתנהלותו 
באמון  אותו  מזכה  הממלכתית 
הפעילים. שר התפוצות והשוויון 
החברתי עמיחי שיקלי הגיע למקום 
החמישי והמכובד עם 27.19%, 
את  לו  זוכרים  הליכוד  פעילי 
נאמנותו לגוש הימין בממשלה 
הקודמת והשריון לו זכה מנתניהו 
ולצמוח  להמשיך  לו  מאפשר 

במפלגה.
עם 26.45% מהקולות קטפה 
השרה הטרייה מאי גולן את המקום 
יכולות  מוכיחה  גולן  השישי. 
פוליטיות לא מבוטלות בהישג הזה 
שמגיע יחד עם הצלחתה להתמנות 
לשרה לקידום מעמד האישה למרות 
מיקומה בפריימריז שעל פי תוצאות 
אלה צפוי להשתנות בפעם הבאה 
הסערות  למרות  משמעותית. 
שעוררה בשבועות האחרונים ח"כ 
טלי גוטליב, היא הגיעה למקום 
השביעי עם 25.83% מהקולות, מה 
שמוכיח שלדעותיה יש כר נרחב 

בקרב פעילי הליכוד.
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 23.37% עם 
מהקולות להם 
זכה קיבל שר 
ת  ר ו ש ק ת ה
קרעי  שלמה 
המקום  את 
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בחרו את עשרת המועמדים שלכם לעשירייה הראשונה בליכוד
 

Answered: 5006 Skipped: 0

1003

876
657

973
344147

1120
907

1363
5213799046437301248

400
1085

510137
961

1293

924

859
506

1717

2422

1324
698

728
1809 655 785 884 689

1361
1010

594
805

774
863

1170

690

אבי דיכטר אביחי בוארון אופיר אקוניס אופיר כץ אושר שקלים אלי דלל אלי כהן אליהו רביבו

אמיר אוחנה אריאל קלנר חוה אתי עטייה בועז ביסמוט גילה גמליאל גלית דיסטל דוד אמסלם

דוד ביטן דן אילוז דני דנון חיים כץ חנוך מילביצקי טלי גוטליב יואב גלנט יואב קיש יולי אדלשטיין

יריב לוין ישראל כץ מאי גולן מיקי זוהר מירי רגב משה סעדה משה פסל ניסים ואטורי ניר ברקת

עידית סילמן עמיחי שיקלי עמית הלוי צגה מלקו קטי שטרית רון דרמר שלום דנינו שלמה קרעי

ששון גואטה

ANSWER CHOICES RESPONSES RESPONSE PERCENTAGE

ישראל כץ 2422 48.38 %

משה סעדה 1809 36.14 %

יריב לוין 1717 34.30 %

אמיר אוחנה 1363 27.23 %

עמיחי שיקלי 1361 27.19 %
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ANSWER CHOICES RESPONSES RESPONSE PERCENTAGE

מאי גולן 1324 26.45 %

טלי גוטליב 1293 25.83 %

דוד אמסלם 1248 24.93 %

שלמה קרעי 1170 23.37 %

אלי כהן 1120 22.37 %

דן אילוז 1085 21.67 %

עמית הלוי 1010 20.18 %

אבי דיכטר 1003 20.04 %

אופיר כץ 973 19.44 %

חנוך מילביצקי 961 19.20 %

יואב גלנט 924 18.46 %

אליהו רביבו 907 18.12 %

בועז ביסמוט 904 18.06 %

ניר ברקת 884 17.66 %

אביחי בוארון 876 17.50 %

שלום דנינו 863 17.24 %

יואב קיש 859 17.16 %

קטי שטרית 805 16.08 %

ניסים ואטורי 785 15.68 %

רון דרמר 774 15.46 %

גלית דיסטל 730 14.58 %

מירי רגב 728 14.54 %

מיקי זוהר 698 13.94 %
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ANSWER CHOICES RESPONSES RESPONSE PERCENTAGE

ששון גואטה 690 13.78 %

עידית סילמן 689 13.76 %

אופיר אקוניס 657 13.12 %

משה פסל 655 13.08 %

גילה גמליאל 643 12.84 %

צגה מלקו 594 11.87 %

אריאל קלנר 521 10.41 %

דני דנון 510 10.19 %

יולי אדלשטיין 506 10.11 %

דוד ביטן 400 7.99 %

חוה אתי עטייה 379 7.57 %

אושר שקלים 344 6.87 %

אלי דלל 147 2.94 %

חיים כץ 137 2.74 %



ברשימה. קרעי אמנם לא הצליח 
שתכנן  הרפורמה  את  לקדם 
ההתמקדות  בשל  בתקשורת 
ברפורמה המשפטית, אך נחשב 
לקול בולט בנושאים העומדים 
על הפרק. את העשירייה הראשונה 
חותם שר החוץ אלי כהן עם 22.37% 
מהקולות כתוצאה מההערכה הרבה 
לה הוא זוכה בשטח על הישגיו 
המדיניים הכבירים בפרק זמן כה 
קצר עם מסעות אסטרטגיים בכל 

פינה בתבל.

העשירייה השנייה
אחרי התוצאות שראינו, בהם 
ניתן לראות נוכחות בולטת לתומכי 
הקו הניצי בליכוד, בדגש על הנושא 
המשפטי, נסקור בקצרה את הבאים 
בתור: את העשירייה השנייה פותח 
שבולט  אילוז,  דן  הטרי  הח"כ 
בפעילות בנושאי חוץ, אחריו ח"כ 
עמית הלוי, לו רקורד בפעילות 
פרלמנטרית, שר החקלאות אבי 
דיכטר שקיבל נקודות רבות על 
רקע עמידתו לצד נתניהו בסוגיית 
יו"ר  המשפטית,  הרפורמה 
שמנהל  כץ  אופיר  הקואליציה 
המשמעת  ענייני  את  רמה  ביד 
בסיעה, ח"כ חנוך מילבצקי שזוכה 
לבולטות תקשורתית משמעותית, 
שר הביטחון יואב גלנט שאחר 
הדרמה הגדולה שכמעט הובילה 
יחסיו עם ראש  ידעו  לפיטוריו 
הממשלה קאמבק מרשים שהגיע 
לשיא עם בואם של ראש הממשלה 
בנימין נתניהו ורעייתו שרה נתניהו 
לניחום אבלים בביתו על אימו 
שנפטרה ומנהל כיום את ענייני 
הביטחון יחד עם נתניהו באמון 

ושיתוף פעולה מלאים.
רביבו  אליהו  ח"כ  אחריו 

שעלה לכותרות לאחרונה סביב 
התגייסותו לטיפול בפשיעה, ח"כ 
בועז ביסמוט שבולט עם עמדותיו 
היצוקות וזכה למתקפות קשות 
ממחאת השמאל, שר הכלכלה ניר 
ברקת, ח"כ אביחי בוארון שמוביל 
את מחאות הימין הנגדיות, ח"כ 
שלום דנינו שניסיונות שונים לציירו 
כמי שפעל נגד קידום הרפורמה 
הוכחשו על ידו, שר החינוך יואב 
לא  ימין  מדיניות  קיש שמוביל 
מתנצלת במשרדו, ח"כ קטי שטרית 
שמייצגת את הליכוד בשיחות בבית 
הנשיא, ח"כ ניסים ואטורי שמספק 

מדי פעם סנסציות צבעוניות, השר 
לעניינים אסטרטגיים רון דרמר 
לראדר,  מתחת  בעיקר  הפועל 
שרת ההסברה גלית דיסטל, שרת 
התחבורה מירי רגב, שר התרבות 
מיקי זוהר, ח"כ ששון גואטה, השרה 
להגנת הסביבה עידית סילמן, שר 
המדע והטכנולוגיה אופיר אקוניס, 
ח"כ משה פסל, שרת המודיעין גילה 
ח"כ  מלקו,  צגה  ח"כ  גמליאל, 
אריאל קלנר, ח"כ דני דנון, ח"כ יולי 
אדלשטיין, ח"כ דוד ביטן, ח"כ חוה 
אתי עטייה, ח"כ אושר שקלים, ח"כ 

אלי דלל ושר התיירות חיים כץ.
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QUESTION 01 | PICTURE CHOICE

?מי המועמד שלך לראשות הליכוד ביום שאחרי רה"מ נתניהו
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ANSWER CHOICES RESPONSES RESPONSE PERCENTAGE

ישראל כץ 1317 43.27 %

יריב לוין 595 19.55 %

אלי כהן 238 7.82 %

ניר ברקת 226 7.42 %

דני דנון 202 6.64 %

יואב גלנט 124 4.07 %

אמיר אוחנה 111 3.65 %

רון דרמר 74 2.43 %

מירי רגב 60 1.97 %

גלעד ארדן 59 1.94 %

אבי דיכטר 38 1.25 %
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לפניות למערכת בוואטסאפ: 050-8766-135
l i k u d n e w s 1 @ g m a i l . c o m

הליכוד מלוכד במלוכדים

 מלוכדים - אם אתה שם אתה קיים

מקבלים את כל מה שקורה בליכוד
בסוכנות התקשורת "מלוכדים ניוז"  ✪ 

בתפוצת הסמסים המסורתית בהיקף ענק  ✪ 
בעשרות קבוצות הוואסטאפ מבית "מלוכדים ניוז"  ✪ 

עם אלפי חברי וחברות ליכוד,   
מגזין חודשי עם כתבות תדמית וסקירות שטח  ✪ 

וכל מה שקורה בליכוד   
מלוכדים News: ועכשיו גם בטיק-טוק

 בדיגיטל
בניו מדיה

בפרינט

 מלוכדים איתך בכל מקום



החוץ  ועדת  יו"ר  את 
והביטחון של הכנסת, 
אנחנו  אדלשטיין,  יולי  ח"כ 
פוגשים השבוע בלשכתו בחדר 
על  מקיפה  לשיחה  הוועדה 
ההתרחשויות הפוליטיות של 
שיכלו  האחרונים  החודשים 
לפרנס שנים ארוכות בנסיבות 
פוליטיות אחרות. מרום מעמדו 
וניסיונו הפוליטי משרטט ח"כ 
אדלשטיין את תמונת המצב, 
התורפה,  נקודות  על  מצביע 
מבאר את עמדותיו בנושאים 

מדבר בחוץ 
בביטחון

אקטואליה

האם הטוענים לכתר 
בליכוד נכשלו בפריימריז 

בשל קריאת התגר על 
נתניהו או שנסיבות 
אחרות הובילו לכך? 

 מה הוא חושב על 
ההתנהלות בהובלת 

הרפורמה המשפטית 
והאם הוא תומך 

במהותה?  מה יש 
לו לומר על חילוקי 
הדעות הפנימיים 

בליכוד וההקלטות 
בישיבת הסיעה?  וגם: 
על התמורות המדיניות 

בצל מלחמת רוסיה-
אוקראינה  יו"ר ועדת 

החוץ והביטחון, ח"כ יולי 
אדלשטיין, בראיון מקיף 

ומרתק



ומתייחס  הפרק  שעל  השונים 
לטענות שהושמעו כלפיו בתקופה 

האחרונה גם בתוך הליכוד.

ההתמודדות והפריימריז

יכול להיות שהטוענים לכתר 
בסיפור  שאחזו  ואלו  קרסו 
המשפטי התמקמו במיקום גבוה?
הפריימריז  של  "הניתוח 
שמעתי  מורכב.  הוא  לרשימה 
אנשים אומרים, רצית להתמודד 
מול ביבי ונקמו בך, זה הרבה יותר 
מורכב, זה אחד הפקטורים אבל 
עובדה שמתמודדים כמו ישראל 
כץ ואחרים שלא ניסו להתמודד 
מול ביבי גם לא השיגו תוצאות 
מצוינות בפריימריז האלו. מן הצד 
השני היו גם בחמישייה ובעשייריה 
הפותחת כאלו המוגדרים כטוענים 
לכתר, לכן אני אומר שזה ניתוח 
מורכב, אני מפיק את הלקחים שלי 

וממשיך הלאה".

במבט לאחור אתה מתחרט על 
ההכרזה להתמודד מול נתניהו 
לראשות המפלגה? אתה חושב 
שזה היה שיקול דעת מוטעה? 

""נכון לנסיבות של אותו רגע, 
שהיינו תקועים באופוזיציה והיה 
נראה שזה יכול להימשך זמן רב, 
הממשלה שהייתה מנוהלת בידי 
מנסור עבאס ומרצ נראתה לי כאיש 
ימין מסוכנת מאוד למדינת ישראל, 
חשבתי אז שהדרך הנכונה היא 
לקיים פריימריז בליכוד ולהחליף 
להקים  שיתאפשר  כדי  הנהגה 

ממשלה.
"זה לא היה סוד ושמעת את זה 
מכל המפלגות בקואליציה שהיו 

רוצות בהקמת ממשלת ימין מרכז. 
חכמה בדיעבד זה דבר מאוד פשוט, 
נכון לאותו רגע רציתי להציל את 
שלטון הימין, זה שהמהלך לא צלח 
וגם שילמתי על זה איזשהו מחיר, 
זה כבר משהו אחר. אני בא מעולם 
שמשלמים מחיר על הערכים ולא 
מקבלים משכורת, אז אני בשלום 

עם זה". 

הוכיחו  הפריימריז האחרונים 
שהליכודניקים יודעים להעריך 
עשייה. יכול להיות ששכחו לך 
את שנות הקורונה בהם כיהנת 

כשר בריאות?
"יכול להיות. מצד אחד יודעים 
להעריך אבל מצד שני הזיכרון 

לא  שאני  יודע  אני  קצר.  הוא 
אובייקטיבי אבל אני מזכיר שיצאנו 
אחרי הקורונה לבחירות על הרקע 
שניצחנו את המגפה, הבאנו את 
החיסונים, לנתניהו היה תפקיד 
מאוד חשוב בדבר הזה ואני ניצחתי 

"זה לא היה סוד ושמעת את 
זה מכל המפלגות בקואליציה 
שהיו רוצות בהקמת ממשלת 
ימין מרכז. חכמה בדיעבד זה 
דבר מאוד פשוט, נכון לאותו 
רגע רציתי להציל את שלטון 
הימין, זה שהמהלך לא צלח וגם 
שילמתי על זה איזשהו מחיר, 
זה כבר משהו אחר".
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על כל מבצע החיסונים.
"לא הייתה תכנית טלוויזיה 
או עיתון נחשב בעולם, גם כאלו 
שנחשבים בישראל לעויינים כמו 
BBC וCNN, שלא פנו בבקשות 
לראיין אותי עם שאלות כמו כבוד 
השר איך אתם מצליחים לעשות 
את מה שאנחנו לא. אז אתה חושב 
שאחרי כזה דבר יהיה מבול של 
מנדטים, מה שלא קרה. סיימנו את 
הבחירות בתוצאה לא רעה של 30 
מנדטים אבל לא מה שהיה אפשר 
לחשוב שיהיה, כנראה שגם זה קצת 

יותר מורכב.

"אני מאושר שזכיתי להציל 
חיים במדינת ישראל, לא רבים 
יכולים לומר שזכו לא רק לשפר 
או להקל על אזרחי המדינה אלא 
ממש להציל חיים בתוקף תפקידם". 
מעלה  הזה  הנושא  לסיום 
של  זכרו  את  אדלשטיין  ח"כ 
מנהיג הציבור החרדי הרב גרשון 
אדלשטיין )"אין קשר משפחתי"( 
שלפני  ביממה  לעולמו  שהלך 
קיום הראיון. "אני זוכר שבתקופת 
הקורונה עם כל מה שחווה הציבור 
החרדי, הוא היה הראשון שקרא 
ההנחיות,  את  לשמור  בפומבי 

לחבוש מסכות ועמד בקשר עם 
נזכרתי  הבריאות,  משרד  אנשי 
במנהיגות הזאת כשצפיתי במסע 

ההלוויה" הוא משחזר.

 חישוב מסלול ברפורמה 
המשפטית

הרפורמה  על  נדבר  בוא 
המשפטית. אתה הרי היית שם 
ובהשפעתך נעשו שינויים, איפה 
הייתה הבעיה, בדרך או במהות?

"בזכותי נעשתה עצירה וחישוב 
מסלול מחדש. אני חי את הנושא 
של השינויים הנדרשים במערכת 
המשפט עשרות שנים אבל כל אחד 
עם הדרך והאופי שלו. זה נכון 
שבטוב זה לא הלך, כיו"ר כנסת 
7 שנים דיברתי עם הגורמים הכי 
בכירים ואמרתי תמיד שכמדינה, 
כמערכת, אנחנו רצים למקום הלא 
נכון. הצעתי להקים איזשהו פורום 
של המכהנים או של לשעברים, 
שמעתי  תמיד  בשיח.  להתחיל 
תשובות למה אנחנו צריכים לשבת 

"אני מדבר איתך מחדר ועדת 
החוץ והביטחון, לא צריך להיות 

מצביא גדול כדי לדעת שגם 
מבצע מינימלי מכינים. פה 

יוצאים למהלך הכי משמעותי 
בהפרדת הרשויות במדינת 

ישראל, וכל אחד לעצמו, אין דין 
ואין דיין, אז ברור שהסתבכנו. 

אני מצדד ברפורמה אבל 
מבקש תוצאות ולא מילים 
בומבסטיות, כשאני ראיתי 

שאנחנו עם הראש בקיר אמרתי 
בוא ננסה דרך אחרת בהידברות 

ובהסכמה.

אקטואליה

תמוז תשפ"ג | יוני 2023 12



עם פוליטיקאים? הכל בסדר, איפה 
אתה רואה בעיות? 

"עד שהגיע הסיפור המכונה 
בג"צ אדלשטיין, שאין לי ספק 
למצב  חלקו  את  תרם  שהוא 
הנוכחי: אם השופטים היו עוצרים 
יולי  ואומרים אם אחד כמו  אז 
אדלשטיין, ממלכתי ומקובל על 
בכנסת,  פה אחד  כולם שנבחר 
השתגע והתעקש ואמר לא אבצע 
בתולדות  לראשונה  ואתפטר, 
המדינה, אולי גם אנחנו צריכים 
לעשות בדק בית? חשבון נפש? 
אבל הם המשיכו באמוק ומינו יו"ר 
כנסת זמני בניגוד לתקנון וככה 

הגענו לאירוע הנוכחי.
"באירוע הנוכחי נעשו טעויות, 
גם בבומבסטיות, גם בחבילה שלא 
בטוח שהייתה ניתנת לעיכול, היו 
נכון  בה גם דברים שבכלל לא 
להכניס, לא צריך להשתגע, כמו 
למשל רוב אוטומטי לקואליציה 
בוועדה לבחירת שופטים, מכיוון 
שאני לא מסכים עם המפגינים 

מפסיקה  שישראל  והמוחים 
להיות דמוקרטיה, אז בדמוקרטיה 
אתה  ופעם  בשלטון  אתה  פעם 
באופוזיציה, אני לא רוצה לראות 
איך מנסור עבאס ומרצ בוחרים את 
שופטי העליון ואז ביהמ"ש העליון 

יראה כמו שהוא ייראה.
"אני מדבר איתך מחדר ועדת 
החוץ והביטחון, לא צריך להיות 
מצביא גדול כדי לדעת שגם מבצע 
מינימלי מכינים. פה יוצאים למהלך 
הכי משמעותי בהפרדת הרשויות 
במדינת ישראל, וכל אחד לעצמו, 
ברור  אז  דיין,  ואין  דין  אין 
שהסתבכנו. אני מצדד ברפורמה 
אבל מבקש תוצאות ולא מילים 
בומבסטיות, כשאני ראיתי שאנחנו 
עם הראש בקיר אמרתי בוא ננסה 

דרך אחרת בהידברות ובהסכמה.

הסכמה מול חד צדדיות
ודברים  בעם  שקרע  "וודאי 
אחרים שלא ניתן לתקן אחרי, הם 

תהליכים שחובה למנוע גם אם 
אנחנו לא מסכימים עם הטיעונים 
של אלו שמובילים אותם. גם אם 
כל החבילה של החוקים תעבור 
ישראל תישאר דמוקרטיה, אבל 
עם תחושות קשה להתווכח, וכשיש 
תחושות כל כך קשות אצל אנשים 
כולל כאלו שהצביעו לליכוד, זה 
משהו שצריך לעצור. ואם בסופו 
של דבר, בשל ההתנגדות העזה 
שקמה כתוצאה מהדרך לא יעבור 
אף סעיף מהרפורמה, כל ראשי 
הממשלות בעשורים הקרובים לא 

יעזו לגעת במערכת המשפט".

פרס  נותן  שאתה  טענה  יש 
למחנה המתנגד לרפורמה בעצם 
ההסכמה להידבר כי אז הם באים 
ופותחים את זה בכל נושא כמו 

קרן הארנונה וחוק הגיוס.
"אנחנו היינו באופוזיציה לא 
מזמן והתנגדנו לכל דבר שהממשלה 
בה  ממשלה  הקמתם  הביאה. 
יושבים מצד אחד בנט וליברמן 
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ומהצד השני מרצ ורע"מ תסתדרו 
ואל תצפו מאיתנו להיות קבלני 
בהצעות שכן מסתדרות  משנה 
וחברתית.  אידאולוגית  לנו 
תדעו להסתדר עם זה שהקמתם 
קואליציה שלא מסוגלת להעביר 
אפילו את ממדים ללימודים, זה 
טבעי שאופוזיציה מתנגדת, זה 

לא מפתיע.
"נלך לרפורמה, אני מדבר עם 
כולם מכל הצדדים. אפשר למצוא 
נקודות שיש בהם הסכמה, אפשר 
להמשיך מו"מ על חלקים אחרים 
ולמצוא פתרונות אד הוק לסוגיות 
ארוך  לטווח  לפתור  ניתן  שלא 

ולהמשיך הלאה.

תלכו  להבנות  תגיעו  לא  אם 
לחקיקה חד צדדית?

ניקח כמה דברים  "בהחלט. 
ונעביר אותם בכנסת,  הגיוניים 
זה לא משהו שצריך להסתיר, אני 
מעדיף שזה לא יעבור ברוב של 64 
אלא בהסכמה רחבה ושאר הדברים 
נמשיך בינתיים לדון עליהם עד 
שנגיע לחוק יסוד החקיקה או דברים 

אחרים שמדברים עליהם".

בוא נדבר על ההפגנות. יש את 
האירוע שאנחנו רואים לאחרונה 
שרודפים את חברי הכנסת בכל 
מקום שהם הולכים אליו. איפה 

הגבול?
"לקחנו בחשבון שכשנעצור 

יישאר רק הגרעין הקשה שיהפוך 
לאלים וקיצוני יותר כי הם יבינו 
שהם כבר לא יכולים לבנות על 
מאות האלפים, לכן אלו שנשארו 
וממשיכים למחות מתנהגים כך. 
ההפגנות ליד הבית שלי היו כל 
הזמן, מאז שהתפטרתי מראשות 
הכנסת, שלוש שנים עם הפסקה 
קצרה כשהיינו באופוזיציה. היום 
והמפגינים  השתנתה  האווירה 
מגדפים ומקללים, בעבר המחאות 
חושב  אני  יותר.  רגועות  היו 
הזה  האירוע  של  שהמובילים 

צריכים לשלם מחיר".

הליכוד דמוקרטיה 
מבעבעת

נעבור לדבר על המתרחש בליכוד 
פנימה. הדמוקרטיה מבעבעת, יש 
את אלו שמצדדים בגלנט ויש 
אלו שנגדו, כך גם בקרן הארנונה 
ראינו חברים שמתנגדים לעמדת 

נתניהו. 
"קודם כל זה היה הליכוד תמיד. 
אני חייב לומר לך, למחרת הנאום 
של גלנט נשאלתי בראיון שנקבע 
מוקדם יותר באולפן חדשות 12 על 
דברי שר הביטחון. השבתי שהוא 
יודע על מה הוא מדבר והאויבים 
שלנו יכולים בטעות לחשוב שזאת 
ההזדמנות לתקוף את ישראל ואז 
אפשרות  יש  האם  אותי  שאלו 
יפוטר, כאן התקוממתי  שגלנט 
ואמרתי אנחנו זה הליכוד, אצלנו 
לא מפטרים על הבעת דעה, זה לא 

ישראל ביתנו או יש עתיד.
"אני חושב שכל הסיפור של 
גלנט היה טעות, אני שמח שהוא 
לא פוטר, זה הוסיף דלק למחאה כי 
אזרחים מהשורה חשו שגם בביטחון 
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כבר אין ביטחון וזה היה אירוע לא 
בהיר. אנחנו תמיד היינו בליכוד עם 
המון דעות, זה לא אומר שכל אחד 
יעשה דין לעצמו ויתקפו זה את זה 
אבל זה שעושים דיון בסיעה על 
הרפורמה ודנים יחד זה דבר נכון, 
חבל מאוד שמקליטים שם, זה לא 

מוסיף לתדמית אבל זה מה יש".

השפעה ביטחונית 
ומדינית

שר  בתפקיד  לכהן  יכולת 
במשרדים שונים ובחרת ביו"ר 

ועדת החוץ והביטחון. מדוע?
"אני חושב שזה תפקיד מאוד 
משפיע, אני שמח שהיה לי שכל 
ללכת על התפקיד הזה. בלי לפגוע 
באף אחד, אני חושב שבהשוואה 
למשרדים רבים בממשלה הזו זה 
ומקום  תפקיד מאוד משמעותי 
הרבה  ממנו  להשפיע  שאפשר 
יותר. כבר הייתי בתפקידי שרים 
ובשיאם כשר בריאות שאז ממש 
והתוצאות  ניהלתי את המדינה 
מדברות בעד עצמם, להגיע אחרי 
זה למשרד בינוני ולפהק אני חושב 

שזה לא נכון".

יש השפעה מעשית על מהלכים?
"אני לא רוצה לעשות רושם 
שאני יושב וקובע איפה לעשות 
מבצע צבאי, אני מספיק מנוסה כדי 
לדעת שאם לוקחים תפקיד נכון 
אפשר להשפיע בצורה נכונה. אתן 
דוגמא מדיוני התקציב בהם הצלחנו 
במסגרת תקציב הביטחון להשפיע 
על כמה דברים ולהסב תשומת לב 
לנושאים ספציפיים שהיו חשובים 
לי ולחברים אחרים בוועדה. כל 
ההצבעות אצלנו הם פה אחד ללא 

קואליציה ואופוזיציה".

אלקין  עם  לאחרונה  סיירת 
באוקראינה, מה אתה יכול לומר 

על הסיוע הישראלי למדינה?
"יותר טוב מהממשלה הקודמת, 
אנשים  מספיק.  לא  עדיין  אך 
לפעמים לא מבינים מה יש לעזור 
לאוקראינה או שחושבים שאני 
מעורב בעניין רגשית בשל מוצאי. 
אני סיימתי עם רוסיה ואוקראינה 

בגיל צעיר עד ששחררו אותי. 
"זה אירוע אסטרטגי ומטרתי 
איראן  ישראל.  למדינת  לעזור 
הדוק  פעולה  בשיתוף  ורוסיה 
ואוקראינה הפכה לשדה הניסויים 

של המל"טים האיראנים. כך שיש 
סיבות  וגם  צבאיות  סיבות  גם 
מדיניות לסייע לאוקראינה. שעה 
אחרי שנבחרתי לראש הועדה כבר 
קיבלתי בקשות לפגישות משגרירות 
ארה"ב ובריטניה וחברי קונגרס 
והשאלה הזו מדוע ישראל עומדת 
מהצד עולה בכל אחת מהפגישות. 
אנחנו לא צריכים לספק טנקים 
למצב  לזה  בין  אבל  ותחמושת 
הקיים יש עוד מה לעשות כמו 
מערכת ההתרעה שכעת הותקנה".

איזה ציון תתן לממשלה?
זאת  ציונים.  לתת  "מוקדם 
ממשלה קשה לניהול ולא מעט 
בלגן, כעת עם העברת התקציב 
תוך כמה חודשים יהיה ברור האם 
לקחו את ההזדמנות ופועלים כמו 

שצריך".

איך היחסים עם נתניהו?
לפחות  פלוס,  "מקצועיים 

מצידי, מקווה שגם מהצד שלו".

האם הממשלה תשלים את ימיה?
"תלוי מאוד בגורם האנושי. 
אם יבינו את האחריות, יש גורמים 
חלשים במערכת, לאט לאט לומדים 
את מגבלות הכח ושאין לאן ללכת".

איראן ורוסיה בשיתוף פעולה 
הדוק ואוקראינה הפכה 

לשדה הניסויים של המל"טים 
האיראנים. כך שיש גם סיבות 

צבאיות וגם סיבות מדיניות 
לסייע לאוקראינה. שעה אחרי 

שנבחרתי לראש הועדה כבר 
קיבלתי בקשות לפגישות 

משגרירות ארה"ב ובריטניה 
וחברי קונגרס והשאלה הזו 
מדוע ישראל עומדת מהצד 

עולה בכל אחת מהפגישות. 
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חברי ופעילי ליכוד יקרים,
בקרוב תסתיים שנת הלימודים תשפ"ג, ונעמוד בפתחה של שנת הלימודים תשפ"ד. כידוע לכולכם, משרד החינוך שרוי בעיצומו של 

תהליך תכנון השנה הבאה. 
כמי שחונך על בסיס תורת ז׳בוטינסקי וחמשת המ"מים, מערכת החינוך הישראלית )״מורה״( ניצבת בראש מעייניי.

בתוך חודשים אחדים בלבד מאז הקמת הממשלה הבאנו, ראש הממשלה נתניהו ואני, בשורה אדירה לאזרחי ישראל – חינוך חינם 
לגילאי לידה עד שלוש שנים. מדובר בהבטחת בחירות של הליכוד, ואני פועל במרץ לממשה כבר משנת הלימודים הקרובה.

התוכנית תכלול הקמת מעונות רשמיים )״מעונות סמל״( וסבסוד המחירים בהם, וכן הטבות כלכליות להורים עובדים. 
נוסף על כך, מייד עם כניסתי לתפקיד הודעתי על החזרת בחינות הבגרות במקצועות הספר: תנ״ך, היסטוריה, אזרחות וספרות. 

הממשלה הקודמת פגעה קשות בזהות היהודית ובקשר של תלמידי ישראל לארץ ישראל, וכבר מהיום הראשון בתפקיד אני עובד על 
תיקון נזקי הממשלה הקודמת במערכת החינוך. החזרת הבגרויות היא צעד אחד מני רבים שעשיתי בעניין זה ושאני עוד עתיד לעשות.

צעד נוסף שהשלמתי הוא החזרת מסעות התלמידים לפולין, מסעות שהופסקו עקב מגפת הקורונה והמשבר הדיפלומטי שנוצר 
בתקופת הממשלה הקודמת.

אני מוביל גם מהלכי עומק לחיזוק ההשכלה הגבוהה בפריפריה החברתית והגאוגרפית, מתן מענה לחיילים משוחררים ולחיילי מילואים 
וחיבור האקדמיה למערכת החינוך.

השנה אני אף מבקש להציג תוכנית אסטרטגית למערכת החינוך. אני מאמין בכוחנו לפעול במלוא המרץ, הרצון והאמונה כדי להגשים 
את התוכנית וליצור כך מערכת חינוך טובה יותר, מכילה יותר, תומכת יותר וגם חזקה יותר. תוכנית זו נולדה מתוך ראיית הקשיים וחוסר 

היציבות של מערכת החינוך בשנים האחרונות.
משרד החינוך וצוותי החינוך עברו כמה וכמה טלטלות בשנים האחרונות – חילופי שרים ומנכ"לים תכופים, מגפת הקורונה ובעקבותיה 

מעבר ללמידה דיגיטלית מרחוק בן לילה ואף חוסר יציבות פוליטית. אכן, טלטלות אלו היו מנת חלקה של המדינה כולה ושל החברה 
כולה אך מערכת החינוך הושפעה מהן ביתר שאת. 

אנשי המקצוע בתחום החינוך נושאים את ההשפעות של כל אלה גם היום. עולמם של ילדים לא מעטים במערכת החינוך התערער.
בתוך כך, אנו עדים להתרחבות של פערי השפה בקרב התלמידים החלשים מצד אחד, ולקושי במתן מענה לימודי לתלמידים החזקים, 

המצטיינים. 
לצד כל אלו אנו חשופים בעת האחרונה להתפתחויות טכנולוגיות מסוג שלא הכרנו – הבינה המלאכותית קונה לה אחיזה כמעט בכל 

תחום, ואין ספק כי כבר יש לה ביטוי גם בבתי הספר. גם ראש הממשלה נתניהו שם את עניין הבינה המלאכותית בראש סדר העדיפויות.
לפיכך, הצבתי מטרה לקדם מדיניות של יציבות לשנים הבאות במשרד החינוך. בעיניי, משרד החינוך הוא המשרד החשוב ביותר. הוא 

משפיע על כלל אזרחי המדינה ומעצב את מראה המדינה לעתיד. קידום תהליכים ארוכי טווח, המקנים יציבות למערכת מצד אחד אבל 
גם גמישות והסתגלות למציאות משתנה מצד שני הוא המטרה החשובה.

במסגרת התוכנית האסטרטגית לשנת תשפ"ד קבענו חמש מטרות מרכזיות:
1. חיזוק הפריפריה – באמצעות תוכניות ותקציבים לצמצום פערים לימודיים בשפת האם וחיזוק ידע השפה בהיותה הכלי החשוב 

ביותר לניידוּת חברתית מתוך מטרה לקדם שוויון הזדמנויות לכל ילדי ישראל.
2. מתן מענה ייחודי לתלמידים המצטיינים – גם באמצעות לימודים אקדמיים כבר בשנות התיכון, לימודים שיזכו אותם במזכה )קרדיט( 

ללימודי תואר אקדמי בהמשך
3. הצבת בתי הספר ומערכת החינוך כמובילים במהפכת הטכנולוגיה והבינה המלאכותית בבתי הספר – זאת, באמצעות הרחבת הידע 
של המורים על הכלים הללו, התאמת תוכניות הלימוד ואמצעי הלימוד לשימוש בהם, ובפיתוח כלים לשילוב בינה מלאכותית בקידום 

תהליכי למידה הוראה והערכה. כך, המורים שלנו יהיו נושאי הדגל במהפכה ויובילו את חינוך העתיד.
4. חיזוק מעמד המורה – כדי שהמטרות מעלה יתממשו, קבענו כאחת המטרות גם הפניה של משאבים לחיזוק מעמדו של המורה.

5. קידום הלכידות החברתית והתקשורת המכבדת וצמצום האלימות ותופעות החרם במערכת החינוך בקרב התלמידים.

התוכנית האסטרטגית שתצא לדרך בראשית תשפ"ד היא בשורה של ממש למשרד החינוך ולאנשי החינוך. היא מציגה התבוננות 
רחבה על המערכת, רואה את מכלול הגורמים הפועלים בתוכה והמשפיעים עליה, ומתווה דרך ברורה לכלל המערכת, אך גם מאפשרת 

גמישות והתאמות פרטניות לבתי ספר, מחוזות וערים שיחפצו בכך. 

נוסף על אלה, בשנה הבאה עלינו לטובה נוביל צעדים חשובים 
לתיקון מערכת המשפט, כפי שהבטחנו לבוחרי הליכוד. מערכת 

המשפט הישראלית חייבת תיקון וכך ייעשה.

אני עובד לילות כימים כדי להיות ראוי לזכות לייצג את בוחרי 
ופעילי הליכוד. אני מאחל לכלל תלמידי ישראל הצלחה רבה 

בשנת הלימודים הבאה, הצלחתם היא הצלחת עם ישראל כולו. 
אני, באופן אישי, מבטיח להמשיך לפעול למען ארץ ישראל, עם 

ישראל ותורת ישראל.

שלכם,

יואב קיש
שר החינוך
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בכנס הרצליה התייחס ביטן 
לאחריות של הייבואנים 
ורשתות הקמעונאות ליוקר המחיה, 
ואמר: "היום המצב בישראל הוא 
הבושה  את  איבדו  שהחברות 
לגמרי. אתה רואה את זה בהעלאות 
האחרונות. כבר לא מתחשבים 
בשום דבר. הממשלה לא מפחידה 
אותם כי היא לא נוקטת בצעדים 

נכונים.
למשרד  פניתי  למשל  ''אני 
המפוקח  החלב  שעלה  האוצר 
אתה  אם  האוצר  לשר  ואמרתי 
לא תעצור את עליית החלב כל 
המחירים יעלו כיוון שמי שאחראי 
על המחיר המפוקח זה הממשלה 
וברגע שהממשלה נותנת הסכמה 
להעלות את המחיר המפוקח אז 
החברות מרגישות שהן יכולות 
גם להעלות וזה מה קורה בפועל. 

העלייה  את  לעצור  ביקשנו 
לארבעה חודשים והממשלה לא 
נתנה. היום אי אפשר להחזיר את 

הגלגל אחורה".
ביטן סיפר כי תוגש הצעת חוק 
שמבקשת להפחית את המע"מ על 
מוצרי מזון עד שמונה אחוזים 
כמו במדינות ה- OECD. "לא 
אומר שנלך איתה עד הסוף אבל 
זה ינער את האוצר ויבינו שהם 
צריכים לטפל בבעיות. הציבור 
צריך לשנות את הגישה ולעשות 
מחאה כמו שהיה סביב הקוטג', 
שלא העלו את המחיר הרבה זמן. 
המאבק חייב להיות משולב כנסת 
- ממשלה - ציבור והמגזר העסקי. 

לבד לא ילך".
המשפטית  הרפורמה  על 

אמר ביטן: "אני ביקשתי לעצור 
את הרפורמה. ברור שיש פגיעה 
כלכלית ענקית בהייטק. הצמיחה 
תרד ולכן אנחנו צריכים לקחת 
בחשבון את הדברים הללו. ראש 
הממשלה השהה והוא לא עצר 
את זה סתם בגלל שהוא מבין את 
ההשלכות הכלכליות, המדיניות 
והחברתיות ולכן עשה השהייה. 
לא יודע לאן זה יתקדם. לדעתי 
לא יתקדם למה שחשבו. גם אתם 
צריכים להבין. אתם התאהבתם 
במחאה כדי להפיל את הממשלה. 
אתם צריכים להבין שבסופו של 
דבר חייבים להגיע לפשרה. צריך 
תלוי  וזה  הפשרה  על  להילחם 
אלא  בליכוד  רק  ולא  בכולנו 

באופוזיציה"

נלחם ביוקר המחיה: נלחם ביוקר המחיה: יו"ר ועדת יו"ר ועדת 
הכלכלה ח"כ דוד ביטן: "החברות הכלכלה ח"כ דוד ביטן: "החברות 

איבדו את הבושה - נפעל להפחית איבדו את הבושה - נפעל להפחית 
 את המע"מ על מוצרי מזון" את המע"מ על מוצרי מזון"

ח"כ דוד ביטן, יו"ר ועדת 
הכלכלה של הכנסת, תקף 

את חברות הענק בשל 
התייקרות המחירים וטען 
כי הן "איבדו את הבושה".

אקטואליה
סת

כנ
 ה

ות
בר

דו
ם: 

לו
צי
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משחק
ראשי הערים מהליכוד שמתמודדים עם 
איום על המשך כהונתם ואלו שהחליטו 
לפרוש מיוזמתם  סקירה ותמונת מצב

אלי ברדה - מגדל העמק
כשהוא בן 65 עם חצי יובל שנות כהונה מאחוריו אלי 
ברדה הכריז על ירידה מהמגרש הפוליטי. מי שכבר 
הכריזו על התמודדות הם חבר מועצת העיר יקי בן 
חיים, שנחשב ליריב פוליטי מר של ברדה וכן חבר 

מועצת העיר לשעבר עו"ד חן שאול.
הפעם הראשונה בה נבחר ברדה לראשות העיר הייתה 
בשנת 1998 כאשר התמודד מטעם מפלגת 'גשר' של 
בכיר הליכוד דוד לוי, אך בשנת 2002 התמזג יחד עם 
ראש מפלגתו בתנועת הליכוד ונבחר מטעמה לתפקידו 

הרם בו הוא מחזיק זה עשרות שנים.

אלי שבירו – אריאל
אחרי שתי קדנציות איש הליכוד שעומד בראשות העיר 
הגדולה בשומרון מאויים על ידי שורת מועמדים שהבולט 
שבהם הוא חבר הכנסת לשעבר אורן חזן שהכריז השבוע 
באופן רשמי על התמודדתו לתפקיד. שבירו עצמו עדיין 

לא קיבל החלטה לאן פניו מועדות.
מי שעוד הכריזו על התמודדות לראשות העיר הם 
יו"ר סניף הליכוד באריאל יוסי חן והמועמד הסרוג 

יאיר שטבון.

יחיאל לסרי – אשדוד
ראש העיר החזק של עיר הנמל מתמודד מול שורת 
מועמדים מבית ומחוץ. בעוד האיום העיקרי עליו מגיע 
מצידם של מייצגי עולי חבר העמים עו"ד אלי נכט 

ושמעון כצנלסון, הרי שגם מבית לא חסרות צרות.
יועץ התקשורת ברק סרי מתמודד גם הוא על קולות 
הציבור הדתי והמסורתי ושוטף את העיר בקמפיין 
'ראש העיר הבא', במטרה לפנות את הדרך למקורבו 
הציע יו"ר ש"ס אריה דרעי ללסרי את תפקיד שגריר 

הכיסאות

תמוז תשפ"ג | יוני 2023 18



משחק
הכיסאות

ישראל במרוקו אך סורב.

רחמים מלול – רחובות
בעיר המדע מתמודד ראש העיר 
אופוזיציה תוססת  הליכודי עם 
הליכודי  המועצה  חבר  מבית. 
מתן דיל שמצליח לכבוש ולהשיג 
פופולריות רבה ברחוב הרחובותי 
תמיכת  את  הנראה  ככל  יקבל 
הליכוד הרשמית ומאיים באופן 

מוחשי על מלול שכבר הכריז על 
מועמדותו.

חברי המועצה מהליכוד בעיר אף 
נקטו לאחרונה בצעד חסר תקדים 
כאשר ביקשו לפתוח את הרכבי 
הרשימות למועצת העיר לבחירות 
מקדימות בקרב כלל המתפקדים. 
אביב איטח ורונן אהרוני המייצגים 
את הליכוד במועצת העיר פנו 
לראש הממשלה בנימין נתניהו 

בנידון אך בקשתם נדחתה.

מיכאל וידל – רמלה
חזרתו של יואל לביא, ראש העיר 
המיתולוגי של רמלה, מאיימת על 
המשך כהונתו של וידל בראשות העיר 
המעורבת לאור התמיכה המסתמנת 
של הליכוד במועמדות לביא. מי 
שעוד מתמודד הוא עו"ד אריק טוויטו 

לצד שורת מתמודדים נוספים.
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שלום בן משה - ראש העין
את  אלו  בימים  בן משה שוקל 
המשך דרכו ובמידה ויודיע על 
פרישה יתמודדו רבים על מקומו, 
בהם אל"מ רז שגיא, עו"ד ישי 
אדוארד, חבר המועצה חנוך עוז 
נגד הרחבות  שזכור מפעילותו 
הבנייה הבלתי חוקיות של עו"ד 
ליאת בן ארי, יושב ראש מרצ עומר 

שכטר ועומר רצון.

אבירם דהרי – קריית גת
פרישתו של מנכ"ל משרד התרבות 
כפיר סוויסה שהכריז על ריצה 
לראשות העיר קריית גת מאיימת 
על מקומו של אבירם דהרי, שנחשב 
עם  שמזוהה  כמי  שנים  לאורך 
וכעת תמיכת המפלגה  הליכוד 
תינתן ככל הנראה לסוויסה. לצד 
סוויסה יש עוד שורת מועמדים 
שכולם יחד מאיימים על המשך 
שלטונו הוותיק של דהרי בעיר 

הדרומית.

שמעון לנקרי – עכו
מי שעומד בראש העיר המעורבת 
שכיכבה בתקופת 'שומר החומות' 
הודיע על ירידה מהבמה אחרי 
שני עשורים בהם עמד בראשותה 
והוביל את העיר להישגים יפים. מי 
שצפוי להתמודד על ראשות העיר 
הוא אוהד שגב, מנכ"ל עיריית 

חיפה בשנים 2022-2020 ששימש 
לפני כן כמנכ"ל עיריית עכו.

משה קונינסקי – כרמיאל
היה  לא  כרמיאל  עיריית  ראש 
מוכר למרבית הציבור הישראלי 
אך פרשיה שהתפוצצה לאחרונה 
במסגרתה נחקרו הקרובים אליו 
ואשתו נחשדה כמי שפעלה באופן 
בלתי חוקי נגד מועמדים מתחרים 
במעמדו  קשות  לפגוע  עלולה 
את  לשחזר  וביכולתו  הציבורי 

ההצלחה.
מי שצפוי ככל הנראה לקבל את 
תמיכת הליכוד הוא איש העסקים 
אלון אזואלי שנגדו הופעלו, על פי 
הניתן, הפעולות הבלתי חוקיות 

מסביבתו של ראש העיר.

בני כשריאל – מעלה אדומים
ראש העיר מזה 31 שנה יפרוש 
למשרה  ויעבור  מתפקידו 
הדיפלומטית של שגריר ישראל 
באיטליה. בין אלו שהכריזו על 
מועמדות אפשר למנות את פעיל 
ההורים  הנהגת  ויו"ר  הליכוד 

העירונית שלומי ירוחם.

יוסי ברודני – גבעת שמואל
לאחר  בליכוד  שנשרף  ברודני 
הארציות  בבחירות  שהתמודד 
ברשימת "הבית היהודי" של איילת 
שקד נמצא בסיכון גדול לאבד את 

ראשות העיר לאחר 15 שנה. מי 
שמתמודד מולו בין היתר הוא יו"ר 
האופוזיציה וחבר מועצת העיר גל 
לנצ'נר שהשיק את קמפיין התמיכה 

בשבוע האחרון.

אביחי שטרן – קריית שמונה
יו"ר האופוזיציה ויו"ר הליכוד 
בעיר אלי זעפרני מאיים להדיח 
את ראש העיר הוותיק. כידוע, 
זפרני לא לבד בהתמודדות, ועוד 
לפני שיגיע לקו הסיום הוא מקווה 
יחבור  מהמתמודדים  שמישהו 
שיחד  רוצה  מאוד  "אני  אליו. 
איתו מתמודדים גם יורם מלול, 
ד"ר בוריס סידלקובסקי ואביבה 

זריהן.

ז'קי לוי – בית שאן
המעוז הליכודי לא היסס כשבחר 
בנסיך הבית שאני, בנו של מלך 
העיר דוד לוי, לראשות העיר. ז'קי 
שכיהן בעברו כסגן שר השיכון 
וזכה לצידה גם מאחותו אורלי 
לוי וכמובן מאביו שהיה מבכירי 
הליכוד צפוי להמשיך בעיר במידה 

וירצה בכך.
מולו יתמודד אבי לוי, סמנכ"ל 
ושמות  לכדורגל  ההתאחדות 
נוספים שמוזכרים בהקשר הזה הם 
כדורגלן העבר איתן טייב וראש 

העיר לשעבר רפי שטרית.
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רק לפני כמה חודשים נשא 
נאום  דודי אמסלם  ח"כ 
חריף נגד ראש הממשלה נתניהו 
בפתח ביתו והאשים אותו בלא 
פחות מגזענות והעדפת אשכנזים 
בתפקידים בהם חשק, אך רק חודש 
לשר  אמסלם  מונה  מאז  חלף 
בממשלה וכבר אפשר להכריז עליו 
כאחד האנשים היותר משמעותיים 

וחזקים בקואליציה. 
אמסלם שמונה לשר במשרד 
המשפטים ולשר המקשר בין הכנסת 
לממשלה עושה חיל בעיקר בתפקיד 
השני. אם הזירה המשפטית עדיין 
נתונה לשליטתו של שר המשפטים 
יריב לוין הרי שאמסלם לקח לידיים 
את הקשר בין הכנסת לממשלה 
סביב  בפעילותו  היה  כשהשיא 
אישור תקציב המדינה, אז היה זה 
אמסלם שהשתתף בכל הדיונים 
ראש  בלשכת  והתייעצויות 
הממשלה עם ראש הממשלה ושר 
האוצר ונציגי הסיעות המאוכזבות 
בראשם אגודת ישראל, עד שהגיעו 

הצדדים להסכמות.
סביב  האחרונה  בסערה  גם 
הצגת המועמדות לנציג הקואליציה 
בבחירות לוועדה לבחירת שופטים 
היה זה אמסלם שהיה שותף לכל 
הדיונים ובא ונכנס בלשכת נתניהו 
כשהוא נוטל חלק פעיל במאמצים 
להשפיע על חברי הכנסת ובעיקר 

את  להסיר  גוטליב,  טלי  על 
המועמדות.

נתניהו שהחליט לקרב אליו את 
אמסלם לא הסתפק רק בתפקידי 
מסר  אלא  לו  שהעניק  השרים 
לאחריותו גם את רשות החברות 
עצום  כח  מוקד  הממשלתיות, 
ומשפיע שאמסלם חשק בו מאוד 
עליו  לוותר  נאלץ  וסמוטריץ 
ולהעבירו ממשרד האוצר לתחומי 

אחריותו של אמסלם.
תחום אחריות דרמטי ומשמעותי 
לא פחות שהעביר ראש הממשלה 
תחת אחריותו של אמסלם הוא 
הוועדה לאנרגיה אטומית, אחד 
הגופים היותר חשאיים תחת משרד 
ראש הממשלה. על פי הפרסום של 

ליאור קינן, אמסלם יהיה אחראי 
לפקח את פעילות הוועדה, אך לא 
פורטו הסמכויות המלאות בהם 

יחזיק במסגרת זו.
כאמור  אמסלם  נחשב  כיום 
לאחד הקרובים ביותר לנתניהו והוא 
יוצא ובא מלשכתו כדבר שבשגרה 
ואף מפשר בין נתניהו לחברי כנסת 
אחרים בליכוד כשהם רואים בו 
האיש הלוחש על אוזנו של ראש 

הממשלה.

בחודש האחרון זינק אמסלם לתפקידים בכירים והפך 
לאחד האנשים הדומיננטיים בקואליציה  גם יחסיו עם 

 נתניהו הפכו לקרובים והביקורת נעלמה

 המהפך של דודי אמסלם
אקטואליה
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"להגיד לי "לא רוצים אותך כי זו 
שכונה פלורליסטית", זו אמירה 
אלימה שמעלה זיכרונות רעים 

על תקופות אפלות 
בהיסטוריה של העם 

היהודי"  השר אופיר 
אקוניס בראיון

בשבוע שעבר השקת את ״סל מדע״ 
ראשי  עשרות  עם  גדול  בכנס 
רשויות. מה הוא המיזם הזה ומהי תרומתו 

לחברה הישראלית?
מיזם "סל מדע" בוטל על ידי הממשלה 
הקודמת. אחת ההחלטות הראשונות שלי עם 
שובי למשרד הייתה להחזיר אותו למתכונת 
המוצלחת שאותה השקנו ב -2017 . זה מקרה 
קלאסי של שת"פ הדוק בין הממשלה לבין 

הרשויות המקומיות.
הצלחת הכנס – היא הצלחת המיזם.

לצד זה חידשנו ותגברנו את קיטנות 
הקיץ, תלמידים בונים לווינים, מדעניות 
ועוד  הייטקלאס  מדע,  מרכזי  העתיד, 
פרויקטים רבים בכל רחבי ישראל למען 

כל אזרחי ישראל.
נוסף לסל מדע החזרנו את המלגות על 
שם ז'בוטינסקי, שמיר, בגין, משפחת רמון, 
הנשיא נבון ועוד ועוד. העלנו את חינוך דור 
העתיד של ישראל לראש סדר העדיפויות 

אקטואליה
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שלנו. זה התפקיד של מנהיגות 
לדאוג עכשיו לעתיד ישראל.

על  הזמן  כל  שומעים  אנחנו 
ושהרפורמה  הייטק״  ״מחאת 
באמת  זה  האם  בענף,  פוגעת 

המצב?
לצערי, ההייטק נמצא בהאטה 
עולמית כבר למעלה שנה. זה החל 
בערך ברבעון השני של 2022 . 
צריך לזכור שהיינו באופוזציה 
לכן להאשים את הממשלה שלנו 
ולצרף את הויכוח על הרפורמה 
המשפטית כדבר מרכזי שפוגע 
בהייטק, משוללת יסוד וברובה 
הגדול מונעת משיקולים פוליטים 

בלבד.
של  המדע  בועדת  אמרתי 

הכנסת כבר בפברואר: אין מחאת 
ה-הייטקיסטים, יש מחאת חלק 

מהייטקיסטים.
ראש  עם  יחד  פועל  אני 
הממשלה כדי לחזק את תעשיית 
ההייטק הישראלי ולהחזיר אותו 
למסלול של צמיחה מחודשת מהר 

ככל האפשר.

בחודשים האחרונים מפגינים מול 
ביתך אנשי שמאל נגד הרפורמה 
ודורשים ממך לעזוב את השכונה. 

האם זה משפיע עליך?
ממש לא משפיע.

שכונה  "זו  לי  להגיד 
פלורליסטית, לא רוצים אותך" 
כאן זה הדבר האחרון שמעיד על 
פלורליזם. זו אמירה אלימה שמעלה 

זיכרונות רעים על תקופות אפלות 
בהיסטוריה של העם היהודי, שנים 
שבהם המשטרים האפלים ביותר 
אסרו על יהודים לגור באזורים 

נרחבים.
האלימות הזאת לא תשנה את 
דעתי: הרפורמה המשפטית תחזק 
את הדמוקרטיה הישראלית ולא 
תחליש אותה. רוב גדול בציבור 
הישראלי תומך ברפורמה במערכת 

המשפט.
אני חושב שנכון היה להתחיל 
המשפטי  הייעוץ  בהפרדת 
מהתביעה הכללית. זה לא מחליש 
את הדמוקרטיה האמריקאית זה 

מחזק אותה.
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ח"כ חנוך מילביצקי

בתקופה המאתגרת בה אנו נמצאים, אני חש 
את שליחותי כחבר כנסת בישראל כזכות 
שנושאת אחריות גדולה. הופתעתי לא פעם מעוצמת 
האיבה המתגלה בעת הזו, אבל אחד השיאים עבורי 
היה כאשר "מוחים" בעיר מגוריי החליטו לעלות שלב 
ולעבור להטרדות, שכללו בין היתר היטפלות לילדיי, 
ואיסוף מידע לרבות מקום החנייה מספר הרישוי של 

רכבי. 
ברור לי שזו לא הרפורמה. זו מעולם לא הייתה 

הרפורמה. 
בתחילה אמנם היה חשש כנה 
בקרב העם, שהותסס על ידי קמפיין 
ממומן ומתוזמר של האופוזיציה, 
לפיו התיקונים במערכת המשפט 
נועדו "להביא לקץ הדמוקרטיה". 
הקמפיין עתיר המשאבים והכסף 
הזר, בשילוב העדר תהליך הסברה 
הביא  הממשלה  מצד  משמעותי 
ליציאת רבים לרחובות, מתוך דאגה 

לעתיד הדמוקרטיה. 
והיום  מתבהרת,  האמת  אבל 
כבר ברור לכולם שהרפורמה היא 
רק תירוץ. גם מנהיגי "המחאה" 
המדלדלת, הפסיקו להסתיר את 
העובדה שהממשלה הזו פשוט אינה 

לגיטימית בעיניהם, ושיעשו כל שיעלה בידם למנוע 
התקדמות חיובית במשא ומתן שמתנהל בימים אלה 

בבית הנשיא. 
תשוקתם היא לערער, לטלטל ולפרק את יסודות 
מדינת ישראל, ולהצית מלחמת אחים בעם. לנגד עיניהם 
מטרה אחת: ליצור כאוס, להדיח את הימין מהשלטון, 
לקרוע את צה"ל מבפנים ולהקים על אדמתנו, או על 
חלקה, מדינה פרוגרסיבית שאין בינה ובין המדינה 

היהודית עליה חלמנו 2000 שנה, ולא כלום.
מצב החברה הישראלית כרגע הוא אולי הקריטי 
ביותר בתולדותיה ויש לראות בו איום אסטרטגי ראשון 

במעלה. 
כדי שיתחולל פה שינוי חיובי עלינו להתפקח 
מהאפשרות הפיקטיבית שפירוד בעם יכול להוות 
פתרון לאיזו בעיה שהיא. נקודת ההנחה שנוכל 
להתקוטט ולהסית איש כנגד רעהו, אך ברגע האמת 
כבר נדע להתאחד מול אויבינו - היא מוטעית מן 
היסוד. כוחנו באחדותנו, והשנאה בינינו זו חולשתנו 

העיקרית, שמזמינה עלינו צרות ופורענות. כך היה 
וכך יהיה תמיד.

עלינו לפעול נמרצות לגיבוש תהליך חברתי מקיף, 
בו נמצא כחברה את הנימוקים הפוזיטיביים שמחברים 
בינינו, למרות השוני המהותי בין חלקיו השונים של עם 
ישראל. וזו המשימה המרכזית שאני שם כנר לרגליי, 
וזהו הדבר החשוב ביותר אותו ארצה לקדם כנבחר 

ציבור בישראל.  

זו לא הרפורמה - זה אנחנו
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מתקפה חריפה על ראש 
והרמטכ"ל  הממשלה 
לשעבר אהוד ברק, העומד כיום 
בראש תנועת המחאה נגד הממשלה, 
הושמעה במליאת הכנסת בנאום 
תקיף ורהוט של השרה לקידום 

מעמד האישה מאי גולן.
הדברים של גולן באו על רקע 
דבריו של ברק בהפגנת מחאה 
במוצאי שבת במהלכה קרא למרי 
פעילותו  כללי  ובאופן  אזרחי 
בתקופה האחרונה להחרפת הטון 

בפעולות המחאה נגד הרפורמה 
המשפטית והממשלה בכלל.

חדש  לשפל  עדים  "אנו 
הכפול של  והמוסר  מהצביעות 
הצד השמאלי,  הם -  הליברלים, 
הדמוקרטים, שומרי החוק, הכל 
בעיני עצמם כמובן. השבוע קמנו 
לעוד יום בו הגיח אבי המהפכה, 
הקסטרו הישראלי, הלא הוא אהוד 
ברק, חברו הטוב של הפדופיל 
והאנס ג'פרי אפשטיין" אמרה גולן 
ופנתה לנשות מחאת 'סיפורה של 

שפחה'.
"בואו ואספר לכן הצועדות 
אתכן  המפעיל  מיהו  באדום 
מהקומה ה-56. תחקיר חדש של 
ה"וול סטריט ג'ורנל" חושף כי 

צמד החברים אהוד ברק וג'פרי 
אפשטיין נפגשו עשרות רבות של 
פגישות. השכנים העידו שהוא היה 
כמו בן בית. דרך אגב, ברק הוא 
מהיחידים המוזכרים בכתבות כמי 
שנפגש עמו עשרות פעמים. בעוד 
שאלו שנפגשו עמו פעמים בודדות 
סביבתם גינתה ונידתה אותם בגין 
הקשר עם אפשטיין וזאת רק על 
כמה פגישות בודדות, אבל אהוד 
שלנו, אבי המהפכה, זה שנפגש 
עמו עשרות פעמים, הפך למרואיין 
בולט בערוצי התעמולה ולמחוזר 
על ידי אנשי המחאה, הוא שותף 
לדרך ולאותו סט ערכים נעלה של 
מוסר ודמוקרטיה" חתמה השרה 

את נאומה.

אהוד ברק קרא למרי 
אזרחי, השרה מאי 

גולן תקפה במליאה: 
"שפל חדש"

השרה לקידום מעמד 
האישה פנתה לנשות 

המחאה הצועדות 
באדום: "אספר לכן מי 

   "הוא המפעיל אתכן
בנאומה הביאה השרה 
את הנתונים החדשים 

שנחשפו על הקשר בין 
 ברק לפדופיל אפשטיין

אקטואליה

צילום: דוברות הכנסת
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בבחירות  הדרמה  אחרי 
החשאיות לנציגי הכנסת 
בוועדה לבחירת שופטים וההפסד 
הצורב של הקואליציה בראשות 
נציגת  בחירתה של  עם  נתניהו 
האופוזיציה של קארין אלהרר נראה 
לחתוך  בוחר  הממשלה  שראש 
הפסדים ובפתח ישיבת הממשלה 
הודיע על קידום חלקים מהרפורמה 

בשבוע הקרוב.
"מה שהוכח בשבוע שעבר, 
הוא שגנץ ולפיד שיחקו משחק. 3 
חודשים הנציגים שלהם לא הסכימו 
להסכמה המינימלית ביותר. המטרה 

שלהם הייתה למסמס כל תיקון

ונתחיל  השבוע  נתכנס  לכן 
מדוד  באופן  מעשיים  צעדים 
ואחראי" הטיל נתניהו את הפצצה 
כל  את  והכניס  המצלמות  מול 
לסחרור  הפוליטית  המערכת 

מחודש.
על פי הפרסום של העיתונאית 
דפנה ליאל התוכנית של נתניהו 
היא לקדם בתחילה את צמצום 
עילת הסבירות במתווה סולברג, 
להתערב  יוכל  לא  שבג"צ  כך 
של  מדיניות  החלטות  ולפסול 
את  יעביר  ובהמשך  הממשלה 
החוק שיקצוב את תקופת כהונתם 
והיקף סמכויותיהם של היועצים 
הממשלה  במשרדי  המשפטיים 

ובסוף יביא גם את שינוי הרכב 
הוועדה לבחירת שופטים בעוד 

מספר חודשים.
ח"כ אביחי בוארון הגיב על 
הודעת ראש הממשלה וכתב: "מברך 
את ראש הממשלה על החלטתו 
לקדם את הרפורמה החל מהשבוע. 
קידום הרפורמה תחזיר את האמון 
את  ותפסיק  המשפט  במערכת 
הפוליטיזציה של המערכת. מול 
כלל השיקולים, גם נתניהו מבין 
היטב כי השיקול המכריע הוא 
הציבור. בממלכתיות ובאופן מדוד 
נקדם את תיקון מערכת המשפט 
ונחזיר את המדינה לעם. כולנו 

מאחורי נתניהו".

אחרי הפארסה 
בבחירות לוועדה 
לבחירת שופטים 
נתניהו חוזר להוביל 
  את הרפורמה

האם יסתפק רק 
בעילת הסבירות 
והיועמ"שים או 
יקדם גם שינוי 
בהרכב הוועדה 
לבחירת שופטים?

אקטואליה

נדחק לפינה?
  ראש הממשלה הודיע על קידום הרפורמה
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מקרה חמור ביותר אירע 
ביציאתו של שר האנרגיה 
ישראל כץ מכנס בתל אביב. השר 
הותקף מילולית בקריאות גנאי 
קשות כמו "שמן", "חזיר", "חבר 
של פוטין". העיתונאי אבי רבינא 
שדיווח על המקרה ציין: "אם לא 
הייתי  לא  בעיני,  רואה  הייתי 
מאמין". מי שנרתמו להגנתו של 
כץ היו עמיתיו לסיעת הליכוד 
שמיהרו לפרסם הודעות מחאה 

חריפות נגד המעשה המביש.
יו"ר ועדת הכלכלה ח"כ דוד 
ביטן כתב: "מגנה בכל תוקף את 
ההתקפה האלימה נגד השר ישראל 
אביב.  בתל  בטקס  הערב  כ"ץ 
חוצה  המפגינים  של  האלימות 

גבולות ויש לשים לזה סוף".  שרת 
התחבורה מירי רגב הגיבה: "אני 
מגנה בכל תוקף את התקיפה הערב 
נגד ישראל כץ ומחזקת את ידו. 
הפרקליטות תתעלם, התקשורת 
תנרמל והשמאל יחבק את פורעי 
ואני  ננצח.  אנחנו  אבל  החוק, 
אומרת לכל חברי בימין, מנהיגות 
נבחנת ברגעים אלה. באנו למשול 

ולא להתנצל".
ח"כ אלי דלל ציין: " מדובר 
שלצערי  בריונים  של  בחבורה 
איבדו את הגבולות של המחאה. 
את  לקחת  חייבת  המשטרה 
הדברים האלה במלוא הרצינות 
לפני שחלילה ישפך פה דם". ח"כ 
משה פסל הוסיף: "יריקה על שר 

בישראל זה מדרון חלקלק" .
ח"כ קטי שטרית כתבה: "אני 
מחזקת את השר ישראל כ"ץ. זה 
בלתי נסבל ונחצו כבר כל הקווים 
האדומים, גם למחאה יש גבול!  
ישנם אנשים בריונים, אלימים, 
וחסרי בושה שאיבדו את זה לגמרי! 
האכיפה  שמערכת  הזמן  הגיע 
סוף  ישימו  הביטחון  וכוחות 
לתופעות האלה לפני שיירצח פה 
נציג ציבור". ח"כ ד"ר צגה מלקו 
הוסיפה: "אני מזועזעת מאלימות 
וביריונות המפגינים, אני מגנה 
בכל תוקף את התקיפה נגד השר 
ישראל כץ. אני קוראת למפגינים 
ושלוחיהם תעצרו את האלימות 

פן יהיה מאוחר".
מי שהצטרף גם הוא לדברי 
יואב  הביטחון  שר  היה  הגינוי 
גלנט שמסר: "מגנה בשאט נפש 

את אלימות המפגינים כלפי חברי 
שר האנרגיה ישראל כץ. אלימות 
מכל סוג היא דבר מסוכן ופסול 
המחייב טיפול מחמיר של גורמי 
האכיפה". כך גם שר החוץ אלי 
כהן שפרסם: "בושה! מגנה את 
האלימות נגד חברי שר האנרגיה 
ישראל כ"ץ ומצפה שהדין ימוצה 
עם העבריינים. מפגיני השמאל 
חצו מזמן את כל הקווים האדומים 
ואני קורא ליו"ר האופוזוציה לפיד 
לפני  הרוחות  להרגעת  לקרוא 
שיהיה מאוחר" ואילו ח"כ טלי 
גוטליב תקפה: "אתם מגעילים 
אותי מפגיני השמאל, אתם והרוק 
המגעיל שהתזתם על השר ישראל 
כץ. בוז לכם ולאפס הערכים ואפס 
הכבוד שלכם לבני אדם.השר כץ, 
לוחם בצנחנים, שירת גם אתכם 
בן  רבים,  ציבוריים  בתפקידים 
לשורדי שואה, מי שמשחר נעוריו 
פעל לחיזוק המדינה. דיקטטורה 
זה רק אתם. את צחנת פיכם לא 

נשכח ולא נסלח".
שרת ההסברה גלית דיסטל 
ציינה תובנות חשובות שהתחדדו 
"היריקות  בעקבות  אצלה 
המחליאות על ידידי ישראל כץ": 
1. הממשלה הזאת תשאר בשלטון 
עד יומה האחרון כי אין מצב שניתן 
לאלימות לנצח את הדמוקרטיה. 
2. הרפורמה חייבת לעבור ולו 
רק כדי שלהבא מערכות אכיפת 
החוק בישראל יתחילו להגן על 
חיי הפוליטיקאים מהימין במקום 
נניח לתפור להם תיקים מופרכים. 

אכיפה סלקטיבית היא רשע".

השר שיצא מכנס בתל 
אביב ספג יריקות וקריאות 
    גנאי ממפגיני השמאל

שרי ונבחרי הליכוד יצאו 
להגנתו ותקפו בחריפות 

 את ההסלמה במחאות

 היריקה והסערה: שר האנרגיה
 ישראל כץ הותקף והתגובות זרמו
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בכירי הליכוד 
באשדוד עברו 

לתמוך במועמד ברק 
סרי לראשות העיר

בכירי השטח הליכודי בעיר אשדוד שמאוכזבים מהתנהלות ההנהגה הנוכחית - עברו 
לתמוך במועמד ברק סרי לראשות העיר, אשר סיכויו לנצח הולכים ומתחזקים  בין 
ראשי השטח הליכודי הבולטים שהצטרפו לברק סרי: לאון בן לולו, גדי דרור, קובי בן 

נעים ומוטי חרש  סקירה פוליטית

לקראת מהפך באשדוד? הבחירות הסוערות 
בעיר אשדוד תופסות כותרות כאשר המועמד

החדש ברק סרי שנכנס לזירה רק בחודש האחרון 
ופצח בקמפיין סוחף, הצליח לכבוש את השטח בזה 

אחר זה.
התחזקותו של המועמד המוביל לראשות העיר 
אשדוד ברק סרי, נובעת בעיקר מהאכזבה הגדולה 
של רבים מהציבור האשדודי מראש העירייה המכהן 
יחיאל לסרי מהבטחותיו השונות שלא קויימו עם פקקים 
מטורפים בגלל פרויקט תחבורה כושל שהוביל, הזנחת 
השכונות הוותיקות בעיר ואלפי צעירים שבורחים 

מהעיר כל שנה.
גם בקרב השטח הליכודי, מצבו של ראש העירייה 
לסרי, המכהן כבר 15 שנה רצוף הוא בכי רע. כאשר 
מס' 2 שלו ואיש אמונו הקרוב גבי כנפו, נצפה משתתף 
בהפגנות כנגד הממשלה בעיר אשדוד, מה שהוביל 
לזעם גדול בקרב רבים מהליכודניקים בעיר אשר הביעו 
מורת רוחם מלסרי ואף נתנו לו הזדמנות להתנער 

מפעולותיו של איש אמונו, אך זה לא קרה.
אחת הדמויות הליכודיות החזקות שהצטרף לברק 
סרי ואף יעמוד בראש מטה הבחירות שלו הוא לאון בן 
לולו, סגן ראש העיר לשעבר מטעם הליכוד, מראשי 
סניף הליכוד בעיר ומי שעמד בבחירות האחרונות 

בראשות המטה של ראש העיר המכהן יחיאל לסרי.
בין בכירי הליכוד בעיר התומכים בברק סרי ניתן 
למצוא גם את בכירי הסניף גדי דרור, ברנדר כהן, דני 
אזולאי, את חבר המרכז קובי בן נעים ואת מוטי חרש 

בעל מפעל חרש באשדוד ומראשי הפוקדים בעיר.
לפי הסקרים שפורסמו, ברק סרי בהחלט עשוי 
להפוך לראש העיר הבא של אשדוד ולהביא עימו 
אנרגיות חזקות ואת הקשרים הרבים שצבר כאשר 
ייעץ וליווה מקרוב את בכירי המדינה, ביניהם השרים 
אבי דיכטר, סילבן שלום, ישראל כ''ץ ואריה דרעי, 

כאשר כיהנו בתפקידם במשרדי הממשלה השונים.

אקטואליה
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כי  שטוענת  חדשה/ישנה  פרדיגמה  ישנה 
החקלאים, מגדלי העופות, הבקר והצומח - הם 
קבוצת טייקונים מרושעת, אשר מחזיקה את עם ישראל 
בגרון ומייקרת את סל הקניות לכל משפחה, בעודם 

חיים בתנאים גבוהים.
אין תיאור רחוק יותר מהמציאות.

העבודה החקלאית קשה ומפרכת. החקלאים עסוקים 
בגידול תוצרתם, בשדה, ברפת, או בלול - מבוקר עד 
ערב. במשך כל ימות השנה, כולל שבתות וחגים. 
בזמן שרוב הציבור ישן במיטתו, החקלאי והחקלאית 

קמים ליום עבודה פיזי 
מפרך. בנוסף, נאלצים 
החקלאים  לעמוד על 
משמרתם בלילות כנגד 
החקלאית  הפשיעה 
המתפשטת בכל רחבי 
הארץ, מיישובי אצבע 
ליישובי  עד  הגליל 
הנגב. מעבר לקשיים 
החקלאי  סובל  אלו, 
מעלויות  הישראלי  
ייצור שאין להם אח 
ורע בעולם המערבי, 

ובכללן עלות עובדים זרים, מחירי המים והתור בנמלים 
המייקר את חומרי הגלם. 

אינני מתנגד לשוק חופשי, אך תחרות חופשית קיימת 
כאשר  כל הצדדים מתחרים באותם תנאים, מה 
שאינו מתקיים אצל החקלאי, מגדל הבקר, העופות 
ניתן לדרוש מהחקלאי  והצומח הישראלי. לא 
הישראלי להתחרות בשוק החופשי בעודו נאלץ 
לסחוב משקולות שמקביליו באירופה ובשאר מדינות  

העולם אינם סוחבים. 
מגפת הקורונה, הפגיעה בשרשראות האספקה 

והמלחמה באוקראינה לימדו אותנו את חשיבות יצור 
המזון המקומי כגורם לביטחון תזונתי. בתקופת האביב, 
עת מחירי הביצים עלו פי 2 ו-3, היצור הישראלי 
שמר על מחיר קבוע. דמיינו מצב בו  מחיר הביצים 
היה משלש עצמו בתקופת פסח ומונע ממשפחות 
אכילת ביצים בליל הסדר, תוך הפיכת ערב של מסורת 

ומשפחה לערב קודר.
החקלאי הישראלי מצטיין, מוכשר, בעל יוזמה 
ויעיל. הפרה הישראלית היא המניבה ביותר מכל  
5 אליצין  יותר מפי  יש  בעולם. בשום הישראלי 
עיקרי(  פעיל  )חומר 
הסיני.  בשום  מאשר 
אך לצערנו ככל הנראה 
לצרוך  יותר  נזכה  לא 
את אותו שום איכותי 
ישראלי. פתיחת המכסים 
הממשלה  של  הפזיזה 
את  חיסלה  הקודמת 
הייצור המקומי, והציבור 
נאלץ לרכוש שום שאולי 
מחירו זול מעט יותר, אך 
ערכו התזונתי ואיכותו 
פחותים משמעותית. מי שטייל בדובאי ראה בשווקים 
איך התמר הישראלי משווק תוך האדרתו כמוצר איכותי 
ונחשק. אם נחסל כליל את החקלאות הישראלית, 
ההפסד יהיה לא רק של הצרכן הישראלי – אלא גם 

של צרכנים ברחבי העולם .

אם נצליח, במאמץ גדול, להשוות את עלויות הגידול 
והייצור בישראל לאלו המתקיימות בשאר העולם  

– נוכל להרוויח כולנו, מהיצרן עד הצרכן.
ששון גואטה הינו חקלאי לשעבר והיום חבר כנסת, 

מפלגת הליכוד.

איך שומרים גם על החקלאות המקומית 
וגם על כיסו של האזרח הישראלי

ח"כ ששון גואטה
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בסיומו של שבוע פוליטי סוער ולאחר כישלון 
התרגיל של נתניהו בבחירות לנציגי הכנסת 
בוועדה לבחירת שופטים, התיישב מזכיר הממשלה 
הטרי עו"ד יוסי פוקס לראיון נרחב לעיתונאי אמיר 
אטינגר במהדורת סוף השבוע של "ישראל היום" וענה 

על כל השאלות.
מזכיר ממשלה אמור לדאוג שלא יהיו משברים, 

אבל יש שרים שלא איתכם בענייני הרפורמה נשאל 
פוקס והשיב: "בכל משבר כזה מול שר אני סייעתי 
להגיע לפתרון, והיו לא מעט משברים מאז שאני 
בתפקיד. אין ספק שהרפורמה היא אחת ממטרות 
הממשלה הזו, אבל יש פער בין סדרי העדיפויות 
של כל שר. רובם רוצים לעשות רפורמה בהסכמה, 
 וחושבים שהיה צריך לעשות אותה בצורה מדורגת".

סדר העדיפויות של ראש 
הממשלה הוא מדיני-
 ביטחוני, יוקר המחייה

 ואז הרפורמה המשפטית

מזכיר הממשלה יוסי פוקס: 

בראיון מקיף ל"ישראל היום" סיפק מזכיר הממשלה שורה של כותרות ותיאר את 
השתלשלות העניינים בשיחות מול האופוזיציה מנקודת מבטו  להערכתו יריב לוין 
יתפטר אם הרפורמה תיגנז, לבית הלבן מפריע רק פסקת ההתגברות וללא הסכמה יצאו 

בקואליציה למהלך חד צדדי של סבירות ויועמ"שים

אקטואליה
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מזכיר הממשלה יוסי פוקס: 

פוקס הוסיף ותיאר את מה שלדעתו הוביל לסערה 
הציבורית הגדולה שהתחוללה סביב הרפורמה: "שילוב 
של כמה חוקים, כמו חוק החמץ שהיה אז, וחוק המתנות 
שעלו במקביל לקידום רפורמה משמעותית ללא הסברה 
- הרתיע ציבורים גדולים שבעצמם חושבים שצריך 
תיקון. אז היום אנחנו מחשבים מסלול מחדש, ולא 

צריך ליפול באותו בור".

הסירוב של האופוזיציה
פוקס נשאל על ההצעות של הקואליציה שלדברי 
נתניהו האופוזיציה סירבה להם. מה הם היו? "נציגי 
האופוזיציה הציבו תנאי סף שלא יהיה שום רוב 
קואליציוני במינוי שופטים. הצעתי ועדה מאוזנת 

עם חצי קואליציה וחצי אופוזיציה, כשהקול המכריע 
יהיה שופט מחוזי בדימוס ומעלה שימונה על ידי שר 
המשפטים. זו הצעה שמקיימת את מה שאמרתם - זה 

לא רוב קואליציוני.
"בדיונים על היועמ"שים היה פער גדול. הם רצו 
לקבע את המצב שדעתו של יועץ משפטי לממשלה 
תחייב את השרים, אנחנו לא רצינו. הצעתי פשרה כי 
אין פסיקה שאומרת שהיות שהממשלה הלכה בניגוד 
לעמדת היועץ אז ההחלטה לא חוקית. ממשלה רוצה 
יועץ שיניף דגל אדום, אבל שלא יהיה צריך לחשוב 
בכל פעם איך לעקוף אותו. הצעתי שלא ייכתב בחוק 

כי דעתו מחייבת, וגם לא ייכתב שהיא לא מחייבת.
"בחוק יישמר מעמד היועמ"ש שהוא משקף את 
הדין והפרשן של הדין, אבל ייכתב שאם הממשלה 

"מ
לע

ם: 
מי

לו
צי
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פעלה בניגוד לעמדתו אין פה חריגה 
ממנהל תקין ומהחוק. שלב ב' זה 
ייצוג אוטומטי בבג"ץ פרטי בכל 
פעם שהממשלה לא קיבלה את 
עמדת היועמ"ש. ברוב המקרים, 
יהיה עדיין משקל מהותי לעמדתו 
של היועץ אבל לא יהיה אקדח על 

השולחן".
שמענו על יועמ"שים ועילת 
שאר  גניזת  תמורת  הסבירות 
הרפורמה ציין אטינגר. "לא הסכמנו 
לגניזה" דחה פוקס. "הממשלה 
מוכנה למתן ולדרג את הרפורמה, 
על  עדיין  הוועדה  שינויי  אך 
השולחן. אני רוצה להבהיר: לא היו 
שום הסכמות. ההצעה הייתה עילת 
הסבירות - שהיא לא תחול על 
כל החלטת ממשלה, לרבות מינוי 
בכירים בשירות המדינה. יחד עם 
הדבר הזה, באותה חבילה, היה גם 

לתת לאופוזיציה נציג בוועדה, ואז 
נביא בשורה לציבור. זה היה בלי 
היועמ"שים. לדחות את החקיקה 
בחצי שנה ונמשיך לדבר" השיב 

פוקס והוסיף.
"הם לא היו מוכנים לביטול 
סבירות על מינוי בכירים בשירות 
המדינה, ועשו חילוק לביטול על 
מינוי השרים. לא הסכמנו לחילוק 
עילת  ביטול  על  לוותר  הזה, 
בכירים  למינוי  ביחס  הסבירות 

בשירות המדינה, והמבין יבין".

 הבדלי הגישות
בין נתניהו ללוין

על היחסים בין ראש הממשלה 
מזכיר  אמר  המשפטים  לשר 
רוצה לשמר  "רה"מ  הממשלה: 
את הממשלה כמקשה אחת. הוא 
לא עוסק בכלל בתכנים. בסיומו 

של יום בבית הנשיא אני מתקשר 
לדרמר, לסמוטריץ' וללוין. בן גביר 
מדי פעם מתעניין, אבל הוא שקוע 

בנושאים שלו.
"בישיבות של רה"מ זה תמיד 
טקטיקה מתי ואיך. הוא לא מצוי 
בתכנים. הוא שומר את יריב לוין 
כאילו  לייצר  מנסים  בתמונה. 
מתיחות ביניהם, אבל הוא שומר 
על יריב לוין מכל משמר. רה"מ 
רואה בו שותף מלא לדבר הזה, ולא 

זז בלי לדבר איתו".
גישות"  ביניהם הבדלי  "יש 
ציין "רה"מ רואה את הרגישות 
המדינית־ביטחונית יותר מכולם, 
ומבחינתו סדר העדיפויות במדרג 
שונה. קודם ביטחון ומדיני, יוקר 
מחיה, ואז רפורמה. הוא רוצה בה, 
והוא לא יגנוז אותה. אולי אצל לוין 
הרפורמה קודמת ליוקר המחיה. 

אקטואליה
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אם הוועדה לבחירת שופטים לא 
תשונה לאורך כל הקדנציה, יהיה 

משבר קואליציוני עמוק".
על כישלון התרגיל בבחירות 
"אתה  אמר:  לוועדה  החשאיות 
צודק, התרגיל נכשל. מה אתה 
את  מכיר  אני  שאעשה?  רוצה 
רה"מ מקרוב כבר חצי שנה, ובכל 
הכי  היה האדם  הוא  המשברים 
שקול ורגוע בחדר. בכל זמן נתון 
יש לו משבר על השולחן. ובכל 

משבר צריך לצאת בחלופה הכי 
פחות רעה. התרגיל נכשל לצערי, 
והציבור מסתכל בעין שלילית ואני 

מודע לזה".

מה שהדאיג את הבית הלבן
לסיום נשאל האם ישנו חד־
לבחירת  הוועדה  את  צדדית 
שופטים? "ראשי קואליציה וגם 
ראש הממשלה אמרו לי כי הרכב 
הוועדה למינוי שופטים ישתנה 
במהלך הקדנציה. מתי זה יקרה? 
לאיזה מתווה ישונה? לא יודע, אבל 
אני לא רואה תרחיש שהוועדה לא 

תשתנה במהלך הקדנציה".
חלקים  אם  יתפטר  לוין 
מהרפורמה ייגנזו? "אני לא שמעתי 
ממנו אף פעם איום כזה. אבל אני 
יכול להניח שאם היו גונזים את 
הרפורמה, שהיא הדגל שלו, הוא 
לא היה יכול להישאר. מצידו, כי 

הוא אדם ישר".

הכלכלה מושפעת באופן ישיר 
מהרפורמה. ייתכן שטעיתם? "אף 
אחד לא העריך עד כמה תהיה לזה 
השפעה ושיהיו שינויים טקטוניים, 
ולכן המסקנה היא לעשות מדורג. 
לשנות את הדרך, כי לא טעינו 
במטרה. מיתון של הסעיפים עם 
לתוצאה  יביאו  והסברה  דירוג 
אחרת, גם בהשפעה על הכלכלה 

ועל הציבור".
ארה"ב לא סתם חוששת. הם 
ואת  העניין  מהות  את  מבינים 
השינויים שמתוכננים ברפורמה. 
"תגובת השרשרת בארץ הדאיגה 
אותם. למעשה, רק דבר אחד הקפיץ 
אותם: פסקת ההתגברות. ואז, רה"מ 
אמר שלא תהיה פסקת התגברות 
גורפת. זולת פסקת ההתגברות, 
ובוועדה  בסבירות  ראו  לא  הם 
לבחירת שופטים רכיבים שיפגעו 

בדמוקרטיה" חתם פוקס.

 "אף אחד לא העריך עד כמה 
תהיה לזה השפעה ושיהיו 

שינויים טקטוניים, ולכן 
המסקנה היא לעשות מדורג 

לשנות את הדרך, כי לא טעינו 
במטרה. מיתון של הסעיפים עם 

דירוג והסברה יביאו לתוצאה 
אחרת"
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החשיפות 
הדרמטיות על 

מעורבות בכירים 
בניסיונות 

להדיח את 
ראש הממשלה 

מזעזעות את 
המדינה

משורת התכתבויות וואסטאפ 
שנחשפו בחדשות 14 עולה כי ראשי 

ממשלה ורמטכ"לים לשעבר בשיתוף 
אנשי המחאה מתכננים את הצעדים 

הבאים  אלדד יניב חשף את הקשר 
בין חוקרי המשטרה למובילי מחאת 

בלפור  דרישה מגורמי אכיפת החוק 
לטפל בממצאים בכל חומרת הדין

הלם רב היה מנת 
רבים  של  חלקם 
מאזרחי מדינת ישראל לאחר 
מוטי  העיתונאי  חשיפת 
על   14 בערוץ  קסטל 
ההתכתבויות הסודיות מתוך 
קבוצת הוואסטאפ הסודית 
של  עכשיו"  עושים  "מה 
בשיתוף  המחאה  מובילי 
בכירי המדינה לשעבר, בה 
דנו על הדרכים להבעיר את 
המדינה ולהביא לכניעתה 
של הממשלה לגחמותיהם. 

בקבוצה 
בין  חברים 
י  ש א ר ר  ת י ה
לשעבר  הממשלה 
אהוד ברק ואהוד אולמרט, 
הרמטכ"לים לשעבר דן חלוץ 
הדס  ישי  יעלון,  ובוגי 
ממייסדי ה"קריים מיניסטר" 
רועי נוימן, שקמה ברסלר 
ממחאות  שוורצמן  ואייל 
ה"דגלים השחורים" כולם 
בוגרי בלפור ומפגיני קפלן.
כפי שפורסם בחדשות 
14 כך נראית ההתכתבות 
פתח  הדס  ישי  בקבוצה: 
את השיח וכתב: "כל אשר 
יגורתי והזהרתי מפניו בא. 
נחלשנו מאד. נשאר גרעין 
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אם  בלבד.  מורחב  קשה 
רוצים לנסות להשתמש 
טריגר  לייצר  או 
י  ת ו ע מ ש מ
שיחזיר אותנו 
ואת ההמונים 
לתמונה – זה 
 , " ! ! ! ע הרג
 , ף י ס ו ה ו
ו  נ י ש ע "
טעויות. נכנענו 
של  לנרטיב 
הנשיא  נתניהו, 
 . ה י צ י ז ו פ ו א ה ו
לתקן.  לנסות  הזמן  זה 
חייבים לייצר דרמה! ציבורית, 

די לדיבורים! מעשים!!"
מי שהגיב לו היה ראש 
והאסיר  לשעבר  הממשלה 
אולמרט:  אהוד  המשוחרר 
"בראשית המחאה אמרתי מאבק 
זה לא סמינרים ונאומים אקדמיים. 
צריך לנהל מאבק ראש בראש, יד 
ביד. אז הייתה הסתייגות מהנוסח 
כי נשמע אגרסיבי מדי. נראה לי 
כי תוקף הדברים לא פג, אולי 
להיפך. בלי אלימות והפרת חוק 
אבל במלחמה כמו במלחמה". ראש 
הממשלה ושר הביטחון לשעבר 
אהוד ברק החריף את הטון וכתב: 
"בכל הכח. כל התחלה קשה ואנחנו 
בתחילת שלב חדש. יהיה קשה 
ובכל זאת חיוני. אסור לדחות". 
חלוץ,  דן  לשעבר,  הרמטכ"ל 
כתב: "חברים, אם לא נגייס אלפי 
משתתפים כדי לייצר את האפקט 
הנדרש אז מוטב לא לעשות. צריך 
לרכז מאמץ בבניית הכח. המסר 
 3 נכון. אני תורם  צריך להיות 

רכבים".
נרשמה  התייחסות מעניינת 

כאשר  המשתתפים,  למספר 
מוכח מתוך הדברים כי המספרים 
המופרחים לחלל האוויר מדי מוצאי 
שבת מופרכים לחלוטין. "זקוקים 
המערכת  אם  איש.  אלף  ל-35 
המאבק  מטה  של  התקשורתית 
לא מסוגלת לייצר דרמה שתביא 
את כמות הקהל – סימן שכבר 
לא מתייחסים אלינו כלל", הוא 
מוסיף ומפרט את התוכנית לשבוע 
הנוכחי: "חייבים לקחת את הסיכון 
לייצר אולטימטום וספירה לאחור 
דרמטית. אם זה לא יגייס האנשים 

– שיהיה לנו הסאלמי לתיאבון".
הצדדים מתגבשים על חסימת 
נתב"ג ודן חלוץ מזהיר שחייבים 
לפחות 500 כלי רכב אחרת זה יהיה 
"פיאסקו". אהוד ברק מציין: "יש 
הבדל שחשוב לתת עליו את הדעת. 
בב"ב ובחדרה השתתף בפעילות 
האזרח  זה  כאן  עצמו,  המוחה 
ורכבו, הוא עלול להיקנס בסכום 
ניכר. אנשים יתקשו לבוא אם לא 
נדע להעמיד בימים שנותרו קרן 
גדולה בהכרח שבכוחה להבטיח 
כאן  עד  הפרטי.  לאזרח  שיפוי 
הדגשה )יש לבדוק מראש האם 
ובאיזו דרך שיפוי כזה יהיה חוקי( 
אם תהיה קרן כזאת, סביר שהיא 
כי  במבחן  לעמוד  תידרש  לא 
לא יקנסו 2,000 או 3,000 בעלי 
רכב". הדס מוסיף: "חייבים איש 
תקשורת שיתן חו"ד על הקמפיין 
הדרוש". המארגנים חוששים שוב 
ושוב מכישלון ומסכמים: "בחיים 
לא יגיעו אלפים סתם כך, אלא אם 

גלנט יודח שנית".
החירום  בקבוצת  חבר  עוד 
הזאת עם הבכירים לשעבר הוא 
מחאת  ממובילי   – רדמן  משה 
ההייטק, הוא מעדכן את ישי הדס: 

"מתחיל לגלגל את החסימה שלך 
ליום שלישי בשמונה בערב. צריך 
להציב את זה כדד ליין" – הוא 
מציין בקשר לרעיון לחסום את 

"תסירו  נתב"ג: 
המועמדים  את 
ו  חנ שאנ או 
את  סותמים 

הדס  המדינה" 
חה  בשי מתערב 

צוללת  "מפקד  וכותב: 
במיל'  גרעין  חמושת 

נתניהו  את  הבוקר  העיר 
עמוסת  קטנה  יאכטה  עם 
רמקולים. כלום! נשאר רק 
בגבולות הרשתות הפנימיות 

של המחאה. קולטים?".
ד'  "יום  כותב:  ברק 
קרדינלי  מבחן  הקרוב, 
לאופוזיציה ולנשיא. שום 

תוצאה של יום ד' לא תהיה 
פשוטה להמשך ההתמודדות". 
ישי,  "רגע  מגיב:  רדמן  משה 
בבקשה לא לצאת מהפורום הזה 
עם הידיעה הזו. תן לבנות את 
הנרטיב ולרתום את הארגונים". 
ואז, שימו לב לניסוח של ישי 
הדס: "אם נייצר את הדרמה 

המיינסטרים  ערוצי  דרך 
וקפלן – נצליח בוודאות".

התגובות המכתב 
והתלונה

בעקבות הפרסום המדהים 
במערכת  וטובים  רבים  הגיבו 
קסטל  הפוליטית לחשיפה של 
ותקפו בחריפות את חברי הקבוצה. 
חבר  הוא  לעשות  שהגדיל  מי 
הכנסת מ'עוצמה יהודית' יצחק 
קרויזר, שפנה לתחנת לב הבירה של 
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משטרת 
ישראל והגיש תלונה נגד אהוד ברק 
בטענה להמרדה. "בעקבות דבריו 
של המסית הלאומי ברק – הגעתי 
להגיש תלונה. לא ייתכן שדברים 
חמורים כאלה לא ייחקר" אמר 

בהצהרה לתקשורת.
מילביצקי  דב  חנוך  ח״כ 

מהליכוד 
שיגר מכתב בהול 
המדינה  לפרקליט  למפכ"ל, 
וליועצת המשפטית לממשלה, בו 
הוא דורש לפתוח בחקירה פלילית 
נגד המעורבים בקבוצת הוואטסאפ 
הסודית: "מדובר בהתארגנות בקנה 
מידה ארצי ששמה לה למטרה 
לפגוע ביעדים אסטרטגיים של 
מדינת ישראל, לשבש את החיים 

התקינים 
ב  ח ר מ ב
ולבצע  בציבורי 
עבירות של הטרדה ותקיפה כנגד 
נבחרי ציבור". ח״כ מילביצקי דרש: 
"ברור איפה כי די במכלול הדברים 
להורות  כדי  לעיל  המפורטים 
במצער, על פתיחה בחקירה כנגד 
הגורמים המופיעים בכתבה בחשד 
להתארגנות בלתי חוקית לביצוע 
מעשים פליליים. לעניות דעתי יש 
במכלול האמור גם כדי לבסס חשד 
ממשי להתארגנות לצורך הקמת 

ארגון פשיעה".
המתקפות הגיעו גם למליאת 
הכנסת שם נשאה נאום חריף שרת 
התחבורה מירי רגב שאמרה: "הם 
מבינים שהטעו את הרוב, שהרוב 
לא רוצים להגיע לאותן מחאות 
שלא באמת מתעסקות בעיקר אלא 

רוצים להפיל את הימין".
גם ח"כ אביחי בוארון מהליכוד 
נאם במליאת הכנסת ואמר: "ראשי 
המחאה משחקים בחסמב"ה על 
הגב שלנו, על חיי הילדים שלנו. 

אקטואליה
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אולמרט כתב 
'צריך  שם: 
ר  ו ב ע ל
ב  ל ש ל
המלחמה 
בקרב פנים 
פנים,  אל 
ראש בראש'. 
ברק ענה: 'צריך 
לעבור למחאה של מרי 
אזרחי בכל הכוח. אותם 
אנשים, אותם ארגונים, 
קריים מיניסטר, הדגלים 
השחורים – הדס ישי, דן חלוץ 
אהוד אולמרט, בוגי יעלון – חבורה 
מתוסכלת שלא מבינה שהימין 
בו  להישאר  כדי  עלה לשלטון 
עוד הרבה שנים. כל המטרה של 
חבורת המתוסכלים הזו היא אחת 
ויחידה – להפיל את שלטון הימין 
– להפיל את ממשלת נתניהו! ואם 
בדרך ניקח את אזרחי ישראל ואת 
המדינה כולה שבויה בגחמותינו 

לט איט בי".

תדרוך החוקרים
למדורה  שמן  שהוסיף  מי 
היה הפעיל החברתי אלדד יניב, 
שבמהלך פאנל בערוץ 14 חשף 
כי בכירי חוקרי המשטרה בתיקי 
ופעילים  אותו  תדרכו  נתניהו 
מרכזיים אחרים במחאת בלפור 
החקירות.  מתוך  פנימי  במידע 
לא  מתודרכים,  היינו  "אנחנו 
בהנדסה לאחור אלא בזמן אמת 

מתודרכים  היינו  אנחנו   –
באופן קבוע ע"י בכירי 
במשטרת  החוקרים 
רק  לא  ישראל, 

עיתונאים" חשף יניב.
הפאנליסט  לבקשת  במענה 
יותם זמרי הבטיח כי לא ירחק 
היום בו יחשוף את האמת: "אני 
אחשוף את השמות יותר מהר ממה 
שאתה חושב, אני לא מתמודד כמו 
אפי נווה. אני לא רק אחשוף אותם 
– אני גם אדאג שאף אחד לא יוכל 
להכחיש את זה. אנחנו תודרכנו 
בזמן אמת איך נראים התיקים, מי 
הולכים לסגור עדי מדינה ומה יש 

בתיקים".
יניב חשף כי התדרוכים הועברו 
השמאל,  מחאת  למובילי  גם 
ולטענתו בכירי החוקרים במשטרה 
"לא  פוליטי.  שינוי  לבצע  רצו 
תדרכו רק עיתונאים, תדרכו גם 
פעילים בולטים במחאה. הם רצו 
לגייס אותנו כדי לעשות פה שינוי 
פוליטי במדינה, אותי זה שירת כי 
אני האמנתי שמה שהם אומרים 

לי זה נכון".
השחיתות  על  נלחם  "אני 
לי  מסבירים  ואם  מ-2010, 
החוקרים הכי בכירים במשטרת 
ישראל על קו אספקה שיש נגד 
נתניהו, על קבלות, חשבוניות, 
רגולציה במיליארד  על הטיית 
ו-800 מיליון אני מאמין לדברים 
האלה. כשתתי ניצבים במשטרה 

מתדרכים אותי אני מאמין לדבר 
הזה, אני חושב שגם אתה )יותם 

זמרי( היית מאמין לזה".
יניב  הוסיף  דבריו  בסיום 
להבטיח כי יחשוף את האמת כולה, 
כולל את שמות בכירי המשטרה 
שהיו אחראים להדלפות ולניסיון 
לבצע שינוי פולטי. "ההיסטוריה 
שלי ידועה, אני לא משאיר אצלי 
מידע. בדיוק כמו שחשפתי הכל 
בעבר אני אחשוף את זה גם בהווה, 
המתן קצת בסבלנות. נגדי לא 
מגישים תביעות דיבה ולא במקרה, 
כי כשאני חושף את זה האדמה 

רועדת".

 המתקפות הגיעו גם 
למליאת הכנסת שם נשאה 
נאום חריף שרת התחבורה 
מירי רגב שאמרה: "הם 
מבינים שהטעו את הרוב, 
שהרוב לא רוצים להגיע 
לאותן מחאות שלא באמת 
מתעסקות בעיקר אלא 
רוצים להפיל את הימין".
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ראש  משרד  מנכ"ל 
הממשלה יוסי שלי עורר 
סערה כאשר התבטא במהלך ראיון 
לעיתונאית קרן נויבך ברשת ב' 
באופן ממנו השתמע שיש להוריד 
הרפורמה  את  היום  מסדר 

המשפטית.
שצריך  שלי  אמר  בדבריו 
הרפורמה  על  לדבר  להפסיק 

המשפטית. "צריך לדבר על קו 
צינור הנפט אילת אשקלון, לדבר 
על מה קורה עם נמל אילת, לדבר 
על זה קצת  מספיק עם הקשקוש 
הזה" אמר כשהוא מכוון לרפורמה.
על פי הדיווחים, דבריו עוררו 
זעם בלשכות ראש הממשלה בנימין 
נתניהו ושר המשפטים יריב לוין 
ובעקבות כך נאלץ שלי לפרסם 
הבהרה בה נכתב: "בדבריי ברדיו 

לא התכוונתי לכך שצריך לסגת 
שאנו  המשפטית,  מהרפורמה 

מחויבים לה". 
מנכ"ל משרד ראש הממשלה 
הוסיף וציין: "ביקשתי להדגיש 
שלצידה של הרפורמה המשפטית 
והמאמצים להגיע להסכמות בנושא, 
הממשלה בהנהגת ראש הממשלה 
נתניהו ממשיכה לפעול בנושאים 
יוקר  הורדת  כמו  אחרים  רבים 
המחייה, ביטחון אזרחי ישראל, 
וייעול  האישי  הביטחון  השבת 
אזרחי  לכל  הציבורי  השירות 

ישראל".

 מודה ועוזב

מנכ"ל משרד ראש הממשלה יוסי שלי התנער מהרפורמה 
המשפטית ונאלץ לחזור בו   "צריך לדבר על צינור הנפט 

ונמל אילת"

אקטואליה
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הישג יוצא דופן לחברת 
הכנסת אתי חוה עטיה. 
הצעת חוק; ״ההוצאה לפועל - 
הגנה מפני עיקול של כספי סיוע 
להורה עצמאי״ שהיא יזמה והגישה 
ותצטרף לרשימת ההישגים שלה 
המחנה  של  החקיקה  כשיאנית 

הלאומי.
לאחר דיון ב19.6 בוועדת חוק 

חוקה ומשפט, במהלכו אושר החוק 
לקראת קריאה שנייה ושלישית 
במליאה. הצ״ח של עטייה מבטיחה 
כי כספי סיוע המוענקים במסגרת 
תכניות ממשלתיות לא יעוקלו ע״י 
צד שלישי. שר המשפטים בהוצאת 
צו ובכפוף לאישור ועדת חוק חוקה 
ומשפט יוכל להרחיב אותו כדי 
שיוכל לחול על תכניות נוספות. 
 ח״כ אתי חוה עטיה מוסיפה:

"שהחיינו וקיימנו והגיענו לזמן 
הזה".  אני מתרגשת מאוד מאישור 
השותפים.  לכל  תודה  הצ"ח. 
לסייע  היא  הצ"ח  של  המטרה 
להורים עצמאיים, לאנשים עם 
מוגבלות ולאוכלוסיות סיעודיות. 
לתת להם תקווה ורשת ביטחון 
כלכלית, להוציא אותם מקו העוני, 
ובעיקר  מהקצבאות  להתנתק 

להשתלב במעגל התעסוקה.״

חה"כ אתי עטיה שיאנית החקיקה 
החברתית בליכוד לא עוצרת
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ח"כ ניסים ואטורי בראיון נטול 
כפפות על עתיד הליכוד

בראיון ארוך ומקיף למגזין 
N12 התייחס הח"כ הצבעוני 

לכל הנושאים העומדים 
על הפרק ובהם מצבה של 

 מפלגת הליכוד ועתידה
במכלול הסערות הפוליטיות של החודש 
האחרון בלט המקרה של הקרוז אותו ארגן 
ח"כ ניסים ואטורי ליוון שעורר שיח תקשורתי 
רב סביב אישיותו הצבעונית. בראיון מקיף במיוחד 
ליוגב כרמל במגזין N12 התייחס ואטורי לשלל 
הנושאים שעל סדר היום, הבאנו לכם כאן את 

החלקים שנוגעים למפלגת הליכוד ועתידה.
על רקע 12 הצעות חוק הקשורות ברפורמה 
המשפטית שהגיש נשאל ואטורי: יש דיבור על פיצול 
בליכוד בין מחנה לוין למחנה נתניהו. העובדה 
 שהגשת את החוקים הללו אומרת שתפסת צד?
"אני בצד של ניסים ואטורי. יש לי את הרעיונות 
שלי ואת החוקים שהגשתי. אני לא תופס צד כי 
אצלנו בליכוד יש DNA שאנחנו תומכים במנהיג. 

אקטואליה
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אבל זה נכון שאני מקורב ליריב 
לוין, זה אדם שהולך עם האמונה 
שלו. אדם שיש לו אמונה, יש לו 
גם אופי. לא כמו אנשים בצד השני 
שעוברים כל הזמן מפלגה – היום 

הוא לבן ומחר הוא שחור".
ואטורי מבהיר שהמהלך הזה 
לא היה מתואם עם איש: "כשאני 
עושה דברים אני לרוב עושה אותם 

באופן עצמאי".
על רקע השיט ליוון שארגן 
וחולל סערה נשאל ואטורי: יש 
בציבור תחושה שמה שמעניין 
את  לנצל  זה  בליכוד  אותכם 
השלטון והשררה בשביל לבלות. 
"טעיתם בבן אדם" השיב. "אני 
בן 53 ועד לפני שנה לא הייתי 
אף פעם בחו"ל. הוצאתי בשנה 
שעברה פעם ראשונה דרכון כדי 
לטוס עם ביטן לפגישות בפרלמנט 
בגיאורגיה. שלושה ימים אכלתי רק 
פיסטוקים, כי לא היה אוכל כשר 
במלון. אני הכי לא נהנתן. מאז 
שהייתי נער עבדתי בבניין. עבדתי 
בפרך. אפילו הפועלים הפלסטינים 
היו צוחקים עליי כמה שאני עובד 
קשה. אנחנו עובדים קשה בכנסת, 
משבע בבוקר, וזה לא נגמר. תבינו 
– במפלגת פריימריז זה גם חיבור 
לאנשים בשטח. זו המתנה של 

הדמוקרטיה".
של   DNA-ה על  דיברת 
הליכוד, על הנאמנות למנהיג. 
אבל מתישהו נתניהו יפרוש. מה 
יהיה ביום שאחריו? "שמע, הייתי 
איתו היום בישיבה של ועדת החוץ 
והביטחון. תקשיב, הבן אדם בן 
73. אני בן 53 והתעייפתי כבר 

לקראת הסוף. לידי היו ח"כים 
שכבר נרדמו. דיון רציני של שלוש 
שעות, ואתה רואה את הבן אדם 
יושב שם ומדבר ויש לו יכולות-על. 
אני על סטרואידים לא הייתי יכול 
לתפקד כך. הוא יפרוש רק כשהוא 
ירצה. יש כמה כאלו שרואים את 
עצמם יום אחד מחליפים אותו. 

בבוא העת נחליט".
עזוב. אתה מדבר כמו חבר 
כנסת. מה חושב הפרשן הפוליטי 
ניסים ואטורי? "הייתי יו"ר נוער 
הליכוד. מאז השחרור שלי מצה"ל 
נתניהו הוא הטופ של המפלגה. 
תהיה התמודדות רצינית, זה יהיה 
מאבק קשה מאוד. להבדיל אלף 
הבדלות, אתה רואה את מפלגת 
העבודה אחרי שיצחק רבין נרצח. 
זו הייתה אז מפלגה במצב קשה. 
אתה משחק שחמט ופתאום המלך 

איננו".
זה מה שאתה חושש ממנו? 
מפלה? "לא מפלה. אנחנו מפלגה 
לשרוד,  יידע  הליכוד  חזקה. 
המערכות שלנו עובדות. דע לך 
שאני מקבל הרבה הודעות מאנשים 

שאומרים, 'אם לא תעשו רפורמה 
חבר'ה  יותר'.  לכם  נצביע  לא 
'אין  אומרים  במפלגה  ותיקים 
ליכוד', אנשים מבקשים לבטל 
את ההתפקדות שלהם. אף אחד 
לא דיבר על זה עד היום, אבל זה 
הכניס בלגן במפלגה. עכשיו אנחנו 
מקבלים קללות משני הצדדים – גם 

מהשמאל וגם מהימין".
נראה ביטוי של הקולות האלו 
בתוך המפלגה גם בפריימריז? 
"ברור. יש פעילי ליכוד שאומרים 
'זה וזה, הוא מחוק'. בלי שמות".
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סוער בליכוד: התנהלותה 
העצמאית של ח"כ טלי 
גוטליב טורפת את הקלפים בתוך 
מפלגת השלטון ומייצרת מחנאות 
ומתקפות הדדיות. הבסיס לסערה 
חברת  של  בהתעקשותה  הוא 
את  להשאיר  הטרייה  הכנסת 
מועמדותה כנציגת הקואליציה 

ולא  שופטים  לבחירת  לוועדה 
להיעתר לדרישת ראש הממשלה 
בנימין נתניהו להסיר את כלל 
המועמדויות, מה שהוביל בסופו 
נציגת  של  לבחירה  דבר  של 

האופוזיציה בלבד.
בתגובה להתנהלותה העצמאית 
ואי כפיפותה להוראות הנהלת 

הקואליציה הודיע יו"ר הקואליציה 
ויו"ר סיעת הליכוד ח"כ אופיר 
כץ כי יטיל על גוטליב שורה של 
חברותה  ביטול  בהם  סנקציות 
בוועדות הכנסת השונות, איסור 
על העלאת הצעות חוק ואיסור על 
דיבור בשם סיעת הליכוד במליאת 
הכנסת. הודעתו של כץ הגיעה 

בסירובה לציית להנחיית ראש הממשלה והתעקשותה להשאיר את מועמדותה לוועדה לבחירת שופטים 
הציתה גוטליב את הגפרור שהיה חסר לחבית התסכול של פעילי הליכוד  הסנקציות שהוטלו עליה 

וכוונתה לעתור לבית המשפט מאיימים על הלכידות המפלגתית

טלי 
גוטליב 

מבעירה 
את 

השטח 
 הליכודי

אקטואליה
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אחרי שגוטליב טענה בראיונות 
לכלי התקשורת כי בסיעה לא יעזו 

להטיל עליה סנקציות.
בתגובה להחלטת כץ תקפה 
אותו גוטליב בחריפות וכתבה: 
ברשימת   32 מס.  כץ,  "אופיר 
הליכוד. חייל נאמן, החליט לספר 
לתקשורת ולא לי כי יוטלו עלי 
סנקציות ובכללן הוצאתי מוועדות 
הכנסת. יפה לך אופיר. כבר ביררתי 
מול הייעוץ המשפטי כי אין מדובר 
בהפרת משמעת קואליציונית. 
ביריוני  באופן  פעלת  אתה 
ונקמני. חבריי נאמני הליכוד אנא 
 הזכירו לו שאתם רואים הכל".

התגובה חסרת התקדים הובילה 
לקרב פנימי בליכוד וחברי כנסת 
ונגד.  שונים החלו לצייץ בעד 
כך ח"כ אתי חווה עטייה שרק 
תיקנה את גוטליב וציינה שכץ 
הוא מספר 31 ברשימה וכן ח"כ 

קטי שטרית שהגנה על כץ וצייצה: 
"יו"ר הקואליציה  אופיר כץ הוא 
מהמשובחים שבהם שעובד לילות 
כימים למען הצלחת הקואליציה 
שבחברה.  המוחלשים  ולטובת 
חדשים  כנסת  לחברי  מציעה 
יותר ללמוד ממנו פחות לצייץ 
נגדו". גם  ח״כ חנוך מילביצקי 
פרסם הודעת תמיכה וכתב: "סיעת 
הליכוד עומדת לצידו של יו"ר 
הקואליציה אופיר כץ ומסתייגת 
מהניסיון להלך עליו אימים פשוט 
כי הוא מבצע את תפקידו". ח"כ 
ששון גואטה טען: "ההתקפה של 
טלי גוטליב להחלטת אופיר כץ 
אינה במקום. אופיר כץ כיו"ר 
הקואליציה עושה את עבודתו 
לגיטימית  והחלטתו  נאמנה 
ולכידות  משמעת  ושקולה. 
קואליציונית היא הכרח לשמירת 

הממשלה והקואליציה".
גוטליב לא נרגעה והודיעה 

על כוונתה לעתור נגד החלטת 
כץ לבית המשפט: "חובתי וזכותי 
בכנסת"  פרלמנטרית  לעבודה 
כתבה "הציבור משלם לי בדיוק על 
זה. סתימת פי בסנקציות דרקוניות 
נפסדת  היא  ובלתי-מבוקרות 
בציוץ  ציינה  ובלתי-חוקית", 
בדבר  בירור  "לאחר  בטוויטר. 
אי-סבירות ואי-חוקיות ההחלטה 
בענייני, בכוונתי להגיש ליועמ"ש 
הכנסת התראה לפני פנייה לבג"ץ. 
הכנסת היא לא המערב הפרוע".

מהלכיה של גוטליב מסתמנים 
כמזוהים עם הקו אותו מוביל שר 
המשפטים יריב לוין, אליו שותפים 
שרים וח"כים הנמנים על סיעתו, 
נגדית של  זאת לעומת קבוצה 
בכירים שמתדרכים נגדו ופועלים 
נגד יוזמותיו. הסערה האחרונה 
היא רק חלק ממאבקי המחנות 

בין הצדדים.
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מרכז  של  חריג  כינוס 
הליכוד נערך ביום ראשון 
בשבוע שעבר בראשות יו"ר המרכז 
שר התיירות חיים כץ ובהשתתפות 
בכירי המפלגה שר החינוך יואב 
קיש, שר החקלאות אבי דיכטר 
ושורת חברי כנסת ומאות חברי 

המרכז.
שינוי  עמד  הכינוס  במרכז 
משמעותי בהרכב וראשות הוועדה 
המוניציפלית של הליכוד בראשה 
עמד באופן מסורתי ראש עיריית 
מודיעין-מכבים-רעות חיים ביבס, 
המקומי,  השלטון  מרכז  יו"ר 
לאחד  לאחרונה  עד  שנחשב 
והמשפיעים  החזקים  האנשים 

במפלגת השלטון.
לאור התמורות שחלו בתקופה 
ביבס  שבין  ביחסים  האחרונה 
וראש הממשלה  לליכוד בכלל 
בפרט היה ברור שכך זה לא יוכל 

להימשך. ביבס, שפתח חזיתות 
מול הקואליציה בראשות הליכוד 
בנושאים מגוונים, החל מהרפורמה 
המשפטית וכלה בקרן הארנונה, 
שילם את המחיר בכינוס המרכז 
שהצביע על הדחתו ברוב קולות.
של  במקומו  שמונה  מי 
הוועדה  בראש  לעמוד  ביבס 
המשמעותית הוא ראש עיריית 
המקורב  ברוט,  צביקה  ים  בת 
ונחשב  הממשלה  לראש  כיום 
ברוט  במפלגה.  מוביל  לכח 
יוביל את ההיערכות של הליכוד 
בשורה ארוכה של ערים ורשויות 
מקומיות ברחבי הארץ במסגרתה 
יוחלט על המועמדים המועדפים 
על המפלגה ומי יזכה בתמיכתה 

הכספית והרשמית.
לצידו של ברוט מונו חברי 
הוועדה החדשים: חברת הכנסת 
לשעבר אסנת מארק, מי שדובר 

בה כמועמדת למזכירת הממשלה 
ובהמשך למנכ"לית משרד המדע 
והטכנולוגיה, מנכ"ל הליכוד צורי 
האזורית  המועצה  וראש  סיסו 
מרחבים שי חג'ג' העומד בראש 
מרכז המועצות האזוריות במרכז 

השלטון המקומי. 
כמשקיפים בוועדה מונו יו"ר 
מרכז הליכוד, שר התיירות חיים 
ראש  וסגן  המשפטים  שר  כץ, 
הממשלה יריב לוין וכן חבר הכנסת 
ויו"ר ועדת הכלכלה דוד ביטן, 
שמעורה זה שנים רבות בעשייה 

בשטח המוניציפלי של הליכוד.
זהות החברים בוועדה והמהלך 
היו"ר,  זהות  לשינוי  הדרמטי 
משקפים את החשיבות שרואה 
הליכוד  ויו"ר  הממשלה  ראש 
בימים  בפרט  בוועדה,  נתניהו 
אלו, כמחצית השנה לפני שתושבי 
הערים והיישובים יצאו לקלפיות.

הוועדה 
המוניציפלית

ראש העיר בת ים צביקה ברוט החליף את היו"ר 
הוותיק חיים ביבס שפתח לאחרונה שורה של חזיתות 

מול הליכוד  חברי הוועדה החדשים: אסנת מארק, 
צורי סיסו ושי חג'ג'  העיניים כבר נשואות לבחירות 

המקומיות

הדרמה במרכז הליכוד: 

הורכבה 
 מחדש

אקטואליה
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חצי שנה מהקמת הממשלה ובמשרד ראש 
הממשלה מאיישים בימים אלו את לשכת רעיית 
ראש הממשלה, הגב' שרה נתניהו, שתמוקם בבניין 

משרד רה"מ בקריית הממשלה בירושלים.
מי שנבחר ליועץ הבכיר של רעיית ראש הממשלה 
הוא דוידי הרמלין, המייסד והמנכ"ל של המרכז 
הבינלאומי לדיפלומטיה ציבורית ולהסברה ישראלית. 
הרמלין שימש גם כראש המטה והיועץ המקצועי הבכיר 
במשרד הקליטה והעלייה ועד לאחרונה כיהן כיועצו 
של השר לביטחון פנים ח”כ אמיר אוחנה. בראשית 
כהונת הכנסת הנוכחית סייע כראש המטה של חה”כ 

גלית דיסטל אטבריאן עד למינוי קבוע.
לדוידי השכלה משפטית והוא בוגר לימודי סוגיות 
ביטחון בינ”ל מטעם תכנית הדגל של מחלקת המדינה 
בארה”ב עבור מנהיגים מן העולם, תכנית אליה זומן 
בידי השגריר האמריקאי בישראל. בעבר עמד בראש 
המשלחת הישראלית לדרום קוריאה מטעם משרדי 
החינוך והחוץ. כמו כן, שימש כחבר בצוות החשיבה 
התלת-מדינתי לקידום יחסי ישראל-גרמניה. בנוסף 
השתתף במשלחת הסוכנות היהודית לסנט פטרסבורג 
ברוסיה. כמו כן, ניהל מסעי הסברה “מחוף לחוף” בין 

קהילות יהודיות באמריקה בשנה.

מאיישים את לשכת הרעייה:

דוידי הרמלין 
 ימונה ליועץ

לשכת אשת ראש הממשלה שרה 
נתניהו תמוקם בבניין משרד רה"מ  

 הרמלין, העומד בראש המרכז 
הבינלאומי לדיפלומטיה ציבורית, 

 ישמש כיועץ לצד צוות מזכירות
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מאז הוקמה הממשלה עמל 
השר שיקלי בסיוע צוותי 
משרדו ורשות הבדואים על תכנית 
תקדימית להתמודדות עם אתגרי 
בנגב.   הבדואית  ההתיישבות 
כיום  מונה  הבדואית  החברה 
 30%  - איש   300,000 כ-
מתוכם  הנגב,  מאוכלוסיית 
כ-85,000 בפזורה. לפי תחזית 
לכלכלה  הלאומית  המועצה 
המבוססת על נתוני הלמ״ס היא 
הבדואים  יהוו   2050 שבשנת 

כ-45% מכלל אוכלוסיית הנגב.
ראש  בראשות  הוועדה, 
הממשלה נתניהו, החליטה לרכז 
את מאמץ ההסדרה במספר אזורי 
התיישבות ולממש את המלצות דוח 
מבקר המדינה שקבע כי יש לקבוע 

גורם מממשלתי מתכלל למאמצי 
ההסדרה. במסגרת ההחלטה נבחרו 
ארבעה אזורי מיקוד: רהט, למעשה 
העיר הערבית הגדולה בישראל 
עם כ-80 אלף תושבים, רשות 
מתפקדת שצריכה לעבור למסלול 
ולהתנתק  עצמאי  התפתחות 
מרשויות הבדואים תוך כשנתיים 
עם גמר הליכי הסדרת הפזורה; 
חורה, המהווה מוקד אורבני חשוב 
הבדואית  האוכלוסייה  במוקד 
המקרין על המרחב כולו; צפון 
ערד, מרחבי טבע ונוף שצריכים 
להתפנות ממקבצי בנייה בלתי 
חוקיים; וביר האדג׳ שלכתחילה 
נבנתה טלאי על טלאי, נעשתה 
לשנות  וחייבת  פשיעה  למוקד 
מגמה ולצד מאמצי אכיפה מוכרחה 

להיכנס למסלול הסדרה. 

לא  ת  כני שהתו דגש  ו י
מצטמצמת רק להליכי הסדרת 
ההתיישבות, אלא מבקשת לקדם 
בהתאמה אזורי תעשייה ומסחר 
בהובלת משרד הכלכלה וכמו כן 
תכנון ארוך טווח לאזורי המיקוד 
הבאים: מרחב אל פורעה, בקעת 

באר שבע ועוד.
החלטה נוספת עוסקת במאבק 
בתופעת הפוליגמיה, והובלה בידי 
משרד המשפטים בראשות השר 
לוין והמנכ״ל דוננפלד. ההחלטה 
לטיפול  מקצועי  צוות  מקימה 
בתמריצים המעודדים את התופעה, 
בראש ובראשונה בהיבטי קצבאות 
וביטוח לאומי.  כמו כן, ההחלטה 
תוסיף 14 תקנים למערכת אכיפת 
החוק, ייעודיים למאבק הממשלתי 

בפוליגמיה.

ועדת השרים לענייני ׳הסדרת התיישבות ופיתוח כלכלי של החברה הבדואית בנגב׳ 
בראשות רה״מ נתניהו והשר שיקלי אישרה שורת החלטות במסגרת התכנית הלאומית 

לחברה הבדואית.

 ׳תכנית המיקודים׳
 של השר שיקלי

 להסדרת ההתיישבות
 הבדואית בנגב

אקטואליה
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הליכוד מלוכד במלוכדים

 מלוכדים - אם אתה שם אתה קיים

מקבלים את כל מה שקורה בליכוד
בסוכנות התקשורת "מלוכדים ניוז"  ✪ 

בתפוצת הסמסים המסורתית בהיקף ענק  ✪ 
בעשרות קבוצות הוואסטאפ מבית "מלוכדים ניוז"  ✪ 

עם אלפי חברי וחברות ליכוד,   
מגזין חודשי עם כתבות תדמית וסקירות שטח  ✪ 

וכל מה שקורה בליכוד   
מלוכדים News: ועכשיו גם בטיק-טוק

 בדיגיטל
בניו מדיה

בפרינט

 מלוכדים איתך בכל מקום
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מלוכדים News הפלטפורה היחידה 
שמביאה את חדשות הליכוד עד לנייד 

של חברי המרכז והמתפקדים 24/6

התחדשנו! החל מהיום כל חדשות הליכוד 
News באתר האינטרנט המוביל מלוכדים 

www.melukadim-news.co.il

 סמסים עם חדשות הליכוד
לתפוצת ענק הפועלת מ-2017 

עשרות קבוצות וואטסאפ מבית מלוכדים  
News המכילות אלפי חברי וחברות ליכוד

 כתבות תדמית, פרופילים על
 מועמדים, חדשות מהשטח וכל

 החדשות שלא תרצו לפספס במגזין
החודשי המופץ בעשרות אלפי עותקים


